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§ 74 

Information från kommunledningskontoret – 
verksamhetsområde ekonomi- och lönecenter 
Överläggning 
Bengt Sjöstedt, kommunledningskontoret, informerar om kommunlednings-
kontorets verksamhetsområde ekonomi- och lönecenter.  

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar inte något beslut med anledning av informationen. 
 
 

§ 75 

Redovisning av åtgärder för Södermöre kommundels-
nämnd med anledning av prognostiserad budget-
avvikelse 
Bakgrund 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 7 april 2020 noterade kommun-
styrelsen en avvikelse från Södermöre kommundelsnämnd och begärde en 
redovisning i maj 2020 med åtgärder som nämnden enligt kommunfullmäktiges 
beslut är skyldig att vidta för att hålla budgeten.  

Överläggning 
Lena Thor, Södermöre kommundelsförvaltning, lämnar en redovisning av 
Södermöre kommundelsnämnds budgetavvikelse och förslag på åtgärder för 
att hålla budgeten. 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar inte något beslut med anledning av redovisningen.  
 
 

§ 76 

Genomgång av beslutsärenden 
Överläggning 
Samtliga beslutsärenden gås igenom och kommunstyrelsens ledamöter har 
möjlighet att ställa frågor till ansvariga tjänstepersoner. 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar inte något beslut med anledning av informationerna. 
 



 4 (27) 
Kommunstyrelsen 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-05-05 

 
§ 77 

Svar på revisorernas uppföljande granskning av 
kommunens inköpsprocess 
Dnr KS 2019/1269 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 28 april 2020. 
 
Revisionsrapport.  

Bakgrund 
Kommunens revisorer genomförde 2017 en granskning av kommunstyrelsens 
och servicenämndens inköpsprocess. Av granskningen framgår att 
kommunstyrelsen bör stärka sin styrning av upphandlingsverksamheten. 
Granskningen visade på brister avseende beslut om riktlinjer för upphandling, 
dokumentation av direktupphandling, samt uppföljning av inköp och 
upphandlingar. 

Efter granskningen har kommunens revisorer beslutat att genomföra en 
uppföljning av denna tidigare genomförda granskning med syfte att granska 
om kommunstyrelsen vidtagit de åtgärder som rekommenderats och det svar 
som kommunstyrelsen tidigare avlämnat.  
 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande över den 
uppföljande granskningen. Av yttrandet framgår bland annat följande: 
Uppföljningen visar att ett antal punkter alltjämt inte är fullt åtgärdade, där det 
i huvudsak handlar om brister avseende rutiner för uppföljning och utvärde-
ring av ingångna avtal, samt kontroll och uppföljning av hur regelverken för 
direktupphandling efterlevs. 

Under våren 2020 har en extern genomlysning av kommunens inköps-
organisation genomförts. Detta uppdrag innebar en genomlysning av 
kommunens inköpsstrukturer för att söka finna synergier, förändringsbehov 
och förbättringsområden. Genomlysningen resulterade i en rapport som 
föranlett att kommunledningskontoret nu genomför en fördjupad genomgång 
av processerna. Parallellt med detta sker ett flertal förändringsarbeten för att 
söka säkerställa att kommunens rutiner och regelverk efterlevs.  

Verksamheten har de senaste två åren präglats av stor personalomsättning och 
en mycket hög arbetsbelastning och verksamheten har därför haft att prioritera 
de upphandlingar som måste utföras framför utveckling av interna rutiner och 
strategier. Samtidigt har mycket förändringsarbete genomförts, med ytterligare 
översyner och kartläggningar initierade. De förändringar som genomförts, eller 
påbörjats, bör medföra bättre förutsättningar för att hantera verksamheternas 
upphandlingar på ett systematiskt och strategiskt sätt. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta kommunledningskontorets yttrande som 
sitt eget och överlämnar det till kommunens revisorer som svar på 
granskningen av kommunens inköpsprocess. 



 5 (27) 
Kommunstyrelsen 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-05-05 

 
Protokollsanteckning 
Carl-Henrik Sölvinger (L) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Revisorerna har gjort en uppföljande granskning av kommunens inköps-
process. 
 
…kvarstår behov av att utveckla återkoppling till kommunstyrelsen, samt att 
öka upphandlingsenhetens systematik vad avser att skapa kontroll och 
uppföljning inom området. 
 
Jag kan bara hålla med om denna synpunkt.  
 
Jag upplever särskilt att ett flertal punkter i beslutad upphandlingspolicy aldrig 
får genomslag i praktiken. 
 
Det gäller punkt 4, skapa förutsättningar för små och medelstora företag att 
delta i upphandlingar. 
 
Punkt 8, att ställa sociala krav vid upphandlingar för att möjliggöra för fler som 
står långt ifrån arbetsmarknaden att komma i sysselsättning. Om detta har jag 
vid ett antal lämpliga upphandlingar lämnat min mening i protokollet. 
 
Punkt 11, att i större utsträckning använda sig av funktionsupphandling eller 
innovationsupphandling. Sedan nya upphandlingspolicyn beslutades har så vitt 
jag vet denna möjlighet aldrig använts. 
 
Eftersom precis som revisorerna skrivit uppföljning inte sker är återkopplingen 
till politiken dålig. Detta är inte bra och policyn ger sken av att vara en 
friskrivning och inte en tydlig viljeriktning från politiken. Den politiska 
styrningen måste förbättras. Många gånger upplever jag inte att den politiska 
viljan i form av upphandlingspolicy efterlevs.   
 
Jag skulle också vilja se större uppföljning av ingångna avtal. Här finns enligt 
min uppfattning skattemedel att hämta. Min uppfattning är att fler kvalificerade 
upphandlare är en god investering och måhända bör denna enhet förstärkas.” 
 

§ 78 

Tillämpning av lokala ordningsföreskrifter i Kalmar 
kommun 
Dnr KS 2020/0409 

Handlingar 
Skrivelse från kommunstyrelsens ordförande den 28 april 2020. 

Bakgrund 
Med anledning av den pågående Coronapandemin finns omedelbara behov av 
att vidta åtgärder för att minska smittspridningen inom flera områden, varav ett 
är butiksverksamhet. I butiker är det vanligt att många människor vistas 
samtidigt på en förhållandevis liten yta, vilket ökar risken för smittspridning. 
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Det finns därför ett behov av att minska antalet personer inne i själva 
butikerna. Mot den bakgrunden föreslås att det, tillfälligt under en begränsad 
period, bör vara tillåtet för butikerna att utanför respektive butik exponera och 
sälja de varor som finns till försäljning i respektive butik. 

Överläggning 
Under överläggningen föreslår Christopher Dywik (KD) att kommunstyrelsen 
ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens ordförandes förslag.  
 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen i enlighet med 
kommunstyrelsens ordförandes förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att för perioden 5 maj 2020 – 30 september 2020 
ska § 1 i de lokala ordningsföreskrifterna för Kalmar kommun, antagna den 21 
mars 2017, tillämpas enligt nedanstående stycken. 
 
Med hänvisning till undantagsbestämmelsen i 3 kap. 1 § andra meningen i 
ordningslagen (1993:1617) får varuexponering för och försäljning av varor som 
finns till försäljning i respektive butik ske tillfälligtvis utanför respektive butik, 
under förutsättning att exponeringen sker i obetydlig omfattning och utan att 
inkräkta på annans tillstånd samt med iakttagande av följande riktlinjer:  
 
Varuexponeringen 

• sker sparsamt och hänsynsfullt utan att hindra framkomligheten i övrigt 
på platsen, 

• placeras dikt an mot den egna fasaden i markplan där verksamheten 
bedrivs, 

• inte överstiger en (1) meters bredd ut från byggnadens fasad, och 
• underhålls och placeras på ett ”städat” sätt och att alla produkter som 

tillhör varuexponeringen tas bort senast vid respektive butiks 
stängningsdags. 

Ansvar 
Respektive butiksinnehavare ansvarar för att denna tillämpning och dess 
riktlinjer följs under den gällande perioden.  

Övrigt 
Varuexponering enligt denna tillämpning kommer inte att vara tillåten under 
följande dagar då Kalmar kommun redan upplåtit platserna till annan sökande. 

Följande datum kommer varuexponering inte tillåtas: 200723–200724, 200806–
200808, 200810--200816, 200831–200906, 200911–200912.  

 

§ 79 

Försäljning av fastigheten Bidrottningen 1 till P&E 
Kalmar Bostad AB 
Dnr KS 2016/0263 
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Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 7 april 2020. 
 
Köpekontrakt.  

Bakgrund 
P&E Persson AB innehar en markreservation för fastigheten Kalmar 
Bidrottningen 1 (tidigare del av Kalmar Tallhagen 2:13). På fastigheten har 
P&E Persson AB för avsikt att låta uppföra nio radhus med äganderätt. 
 
Markreservationen har förlängts i omgångar på grund av planläggning av 
marken och ombyggnationen av och omkring Gröndalsvägen. Kalmar 
kommun och P&E Persson AB är överens om att gå vidare och överlåta 
fastigheten till det av P&E Persson AB helägda dotterbolaget P&E Kalmar 
Bostad AB. Köpeskillingen är 7 515 000 kronor. 
 
Planutskottet har föreslagit att kommunstyrelsen säljer fastigheten 
Bidrottningen 1 enligt kommunledningskontorets förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen får sälja fastigheten Kalmar Bidrottningen 1 till P&E 
Kalmar Bostad AB (org.nr. 559188-8358) för en köpeskilling om 7 515 000 
kronor.  
 

§ 80 

Försäljning av del av fastigheten Berga 10:19 till 
Kärnhem Bostadsproduktion AB 
Dnr KS 2019/0423 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 7 april 2020. 
 
Köpekontrakt. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsens planutskott beslutade 2019-10-01 att bevilja mark-
reservation för del av Berga 10:19 till Kärnhem Bostadsproduktion AB. Efter 
ett nytt beslut 2020-03-03 flyttades reservationen till en annan del av Karlssons 
äng där detaljplanen tillåter deras tänkta byggnation. Tre områden blev då 
reserverade och nu har exploatören valt att köpa två av dessa. 
 
Marken som säljs ska bebyggas med åtta radhus bestående av 16 radhusenheter 
som alla ska upplåtas i bostadsrättsform vilket innebär att den snart efter 
tillträdet ska överlåtas vidare till en bostadsrättsförening. 
 
Då marken har dåliga grundläggningsförhållanden görs ett avdrag på 
köpeskillingen vid tillträdet. En fornlämning finns också inom området som 
säljs. Länsstyrelsen har beslutat att fornlämningen får tas bort i och med 
byggnationen. 
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Gatan utanför fastigheten ska enligt nu gällande tidplan färdigställas under 
oktober/november 2020 varefter exploatören ska tillträda marken och påbörja 
byggnation. 
 
Planutskottet har föreslagit att kommunstyrelsen säljer fastigheten Berga 10:19 
enligt kommunledningskontorets förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen får sälja del av fastigheten Berga 10:19 till Kärnhem 
Bostadsproduktion AB (org nr 556653-3922) för 8 000 000 kronor. 
 

§ 81 

Försäljning av fastigheten Hemvärnet 1 till Kalmarhem 
AB 
Dnr KS 2019/0423 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 7 april 2020. 
 
Karta. 
 
Köpekontrakt. 

Bakgrund 
Efter Kalmarhem AB:s intresseanmälan om att bebygga fastigheten Hemvärnet 
1 på Karlssons äng med hyresrätter och ett omsorgsboende så beslutade 
kommunstyrelsen den 2 oktober 2018 att bevilja en markreservation för 
fastigheten. 
 
Sedan dess har markreservationen förlängts genom delegationsbeslut och 
Kalmarhem AB har vidare planerat sin byggnation. Ett bygglov har nu beviljats 
omfattande ett omsorgsboende med 60 lägenheter på fastigheten. Det återstår 
outnyttjad byggrätt på fastigheten som Kalmarhem AB har för avsikt att i 
framtiden bebygga med hyresrätter.  
 
Fastigheten är 8410 m2 stor med en byggrätt om 8944 m2 BTA+OPA enligt 
gällande detaljplan. Då byggnationen av omsorgsboendet är angeläget att 
kunna påbörja tecknas parallellt med denna försäljning ett avtal där Kalmarhem 
AB på egen risk äger rätt att påbörja byggnationen. Om kommunfullmäktige i 
Kalmar kommun inte beslutar om att sälja fastigheten till Kalmarhem AB ska 
de återställa de byggnadsarbeten som påbörjats på fastigheten.   
 
Planutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunledningskontorets förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
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Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får sälja fastigheten 
Hemvärnet 1 till Kalmarhem AB (org nr 556526-5906) för 10 915 000 kronor. 
 

§ 82 

Detaljplan för fastigheten Vångerslät s:1, 7:87 med 
flera (Mogatan), Läckeby 
Dnr KS 2020/0392 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 april 2020, § 73. 
 
Samhällsbyggnadskontorets skrivelse den 31 mars 2020. 
 
Förslag till detaljplan. 

Bakgrund 
Syftet med planen är att anpassa bestämmelser till dagens markanvändning. 
Planen ska justera förhållandet mellan kvartersmark och gatumark i 
bebyggelsen närmast Mogatan. Planen ska reglera Mogatans sträckning och 
avgränsning där detta inte stämmer med tidigare plan. 
 
I övrigt ska planen bekräfta bestämmelser i byggnadsplanen och den 
bebyggelse de reglerar, dock med ett par justeringar där dagens förutsättningar 
motiverar det. Planen möjliggör ingen ny bebyggelse utöver det som redan kan 
byggas med befintlig detaljplan. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige antar 
detaljplan för fastigheten Vångerslät. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige antar förslag till detaljplan för fastigheten Vångerslät, s:1, 
7:87 med flera (Mogatan), Läckeby. 
 

§ 83 

Kultur- och fritidsnämndens taxor och avgifter 
Dnr KS 2019/1132 

Handlingar 
Utdrag ur kultur- och fritidsnämndens protokoll den 26 mars 2020, § 47. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse den 12 mars 2020. 
 
Förslag till taxor och avgifter. 



 10 (27) 
Kommunstyrelsen 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-05-05 

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktig antog ett gemensamt taxedokument för kultur- och 
fritidsnämndens samtliga verksamheter 2015 och beslutade samtidigt att 
delegera rätten till kultur- och fritidsnämnden att själv besluta om mindre 
justeringar av taxorna. Utifrån detta beslut sker varje höst en översyn av kultur- 
och fritidsnämndens taxor och avgifter.  
 
Nya anläggningar som KIFAB Arena och Guldfågeln Arena har nu tillkommit 
och ett förslag till taxor och avgifter för samtliga anläggningar har tagits fram.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag 
till taxor och avgifter.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige antar kultur- och fritidsnämndens förslag till taxor och 
avgifter. 
 

§ 84 

Taxor schaktarbeten och återställningsarbeten 
Dnr KS 2020/0267 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 21 april 2020. 
 
Utdrag ur servicenämndens protokoll den 26 februari 2020, § 19. 
 
Serviceförvaltningens skrivelse den 20 januari 2020. 
 
Förslag till nya taxor. 
 
Tidigare gällande taxor. 

Bakgrund 
Servicenämndens nu gällande prislista avseende kostnader vid schaktarbeten 
och återställningsarbeten behöver justeras. Priserna har under 2011 och 2012 
varit knutna till entreprenadindex E84 med årlig justering. Efter 2012 har ingen 
justering av priserna gjorts. 
 
Servicenämnden har nu tagit fram ett förslag till nya taxor. Arbetsutskottet har 
tillstyrkt servicenämndens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige antar servicenämndens förslag till taxor för schaktarbeten 
och återställningsarbeten.  
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§ 85 

Motion från Anna-Britt Wejdsten (L) om ny vänort i 
Rumänien 
Dnr KS 2016/0641 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 22 april 2020. 
 
Protokollsutdrag arbetsutskottet den 25 oktober 2016, § 113. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 14 september 2016. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Anna-Britt Wejdsten (L) föreslog 2016 i en motion att kommunlednings-
kontoret utreder förutsättningarna för Kalmar kommun att teckna ett nytt 
vänortsavtal eller annan typ av formaliserat samarbete med Rumänien, samt ger 
förslag på kommun i Rumänien för framtida samarbete. Ett samarbete ska 
bygga på extern finansiering genom t.ex. EU:s fonder och stöd. 
 
Kommunledningskontorets motionssvar från 2016 innehöll en snabbutredning 
av nuläget. Vid den tiden rådde ett stort mått av osäkerhet. SKL International 
hade ett pågående regeringsuppdrag att undersöka just förutsättningarna för 
svenska kommuner att arbeta för att förbättra romernas situation i Rumänien. 
Utredningen förväntades ge svar på hur SKL:s medlemmar skulle kunna bidra 
till att förbättra utsatta gruppers situation i Rumänien samt hur samarbete på 
lokal och regional nivå skulle kunna finansieras.  
 
I avvaktan på utredningens resultat beslutade arbetsutskottet den 25 oktober 
2016 att återremittera motionen till kommunledningskontoret ”för att avvakta 
SKL:s utredning om förutsättningarna för svenska kommuner att arbeta för att 
förbättra romernas situation i Rumänien. Utredningen kan ge svar på hur 
Kalmar skulle kunna finansiera ett sådant samarbete. Utifrån utredningens 
innehåll ska en ny bedömning göras och svaret omprövas”. 
 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett nytt förslag till yttrande över 
motionen och det kan nu konstateras att det aldrig skapades några tydliga 
möjligheter (finansiering) för kommunalt engagemang och föreslår att 
kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
Arbetsutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige avslår motionen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå Anna-Britt Wejdstens (L) motion om att 
utreda förutsättningarna för att teckna ett nytt vänortsavtal med en kommun i 
Rumänien.  
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Protokollsanteckning 
Carl-Henrik Sölvinger (L), Hanne Deverén (M) och Christopher Dywik (KD) 
redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Förutsättningarna för att bifalla denna motion finns inte längre. Situationen i 
Kalmar med besökande fattiga EU-medborgare har också förändrats med 
betydligt färre individer i kommunen än då denna motion lades. Förslaget lades 
2016 som ett konstruktivt sätt att möta det stora antal individer som sökte sig 
till Sverige 2015-2016 för att de förmodligen upplevde att de inte hade något 
annat val än att söka sig till Sverige för att tigga. Tanken var att Kalmar kunde 
hjälpa till att förbättra situationen i hemländerna Rumänien/Bulgarien genom 
ett vänortssamarbete bidra med expertis för uppbyggnad av skola och 
socialtjänst. 
 
Det är dock anmärkningsvärt att ett svar på denna motion dröjt nästan fyra (4)! 
år. Denna långa handläggningstid förtjänar kritik. Enligt kommunallagens 5 
kap, 35 §, ska en motion beredas om möjligt så att fullmäktige kan fatta beslut 
inom ett år från det att motionen väckts.  
 
Även om ärendet återremitterades i oktober 2016 i avvaktan på besked från 
regeringen kan ingen motion klara omvärldens förändringar så lång tid som 
fyra (4) år i politisk limbo.” 
 

§ 86 

Motion från Carl-Henrik Sölvinger (L) om hälsosamtal 
på arbetstid 
Dnr KS 2020/0061 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 31 mars 2020. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Carl-Henrik Sölvinger (L) föreslår i en motion att Kalmar kommun ska erbjuda 
möjligheten för medarbetare att med bibehållen lön under arbetstid gå på 
regionens hälsosamtal riktat mot 40-, 50-, och 60-åringar. Syftet med hälso-
samtalen är att de ska leda till en bättre livskvalitet och ett friskare åldrande. 
 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande över 
motionen. Av yttrandet framgår bland annat följande: 
Kalmar kommun följer utvecklingen i regionplanen och när samtalen i 
regionen verkställs avses att på motsvarande sätt som vid t.ex. blodgivning och 
mammografi erbjuda medarbetare möjlighet till att delta i riktade hälsosamtal 
på arbetstid med bibehållen lön (om ingen möjlighet att gå på fritid erbjuds av 
berörd mottagning). Kommunledningskontoret föreslår att kommun-
fullmäktige antar yttrandet som svar på Carl-Henrik Sölvingers motion om 
hälsosamtal på arbetstid. 
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Arbetsutskottet har föreslagit att kommunfullmäktige bifaller motionen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla Carl-Henrik Sölvingers (L) motion om 
att möjliggöra hälsosamtal på arbetstid. 
 

§ 87 

Motion från Petra Gustafsson (SD) om ökade 
matupplevelser i Kalmar 
Dnr KS 2019/1058 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 26 mars 2020, § 46. 
 
Samhällsbyggnadskontorets skrivelse den 9 mars 2020. 
 
Motion. 

Bakgrund 
Petra Gustafsson (SD) föreslår i en motion att fullmäktige beslutar att utöka 
tiden de dagar då torghandel får ske efter överenskommelse med torghandlare 
och torgmästaren och att man vid event som upptar hela torget kan flytta sin 
försäljning från Stortorget till en anvisad sidogata nära Stortorget. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen föreslår att samhälls-
byggnadskontoret får i uppdrag att utreda och vid behov revidera befintliga 
Lokala ordningsföreskrifter för torghandeln för Kalmar kommun. 
 
Arbetsutskottet har tillstyrkt samhällsbyggnadsnämndens förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Petra Gustafsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
motionen. 
 

2. Johan Persson (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
samhällsbyggnadsnämndens förslag. 

 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen att tillstyrka 
samhällsbyggnadsnämndens förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämndens yttrande ska 
utgöra svar på motionen om ökade matupplevelser i Kalmar och ger 
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samhällsbyggnadskontoret i uppdrag att utreda och vid behov revidera 
befintliga Lokala ordningsföreskrifter för torghandeln för Kalmar kommun. 
 
Motionen ska härmed anses vara besvarad. 
 

§ 88 

Motion från Petra Gustafsson (SD) och Mika Kotanen 
(SD) om att utreda om det finns ett intresse för en 
fritidsgård/lokal med inriktning mot e-sport 
Dnr KS 2019/1228 

Handlingar 
Utdrag ur kultur- och fritidsnämndens protokoll den 26 mars 2020, § 46. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse den 25 februari 2020. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Petra Gustafsson (SD) och Mika Kotanen (SD) föreslår i en motion att 
kommunen ska utreda om det finns ett intresse hos ungdomarna samt 
spelföreningarna i Kalmar att starta ett e-sporthus samt utreda om det finns 
någon lämplig lokal för ändamålet och hitta medel för att finansiera satsningen.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår 
bland annat följande: 
Fritidsgårdarnas huvudsakliga uppgift är att erbjuda en meningsfull, trygg och 
attraktiv fritid av och för alla ungdomar. I detta uppdrag ingår att Ung i 
Kalmars verksamheter ska erbjuda ungdomar möjlighet att komma i kontakt 
med, och prova på, vad samhället i stort har att erbjuda när det gäller 
meningsfull fritidssysselsättning. När det gäller e-sport har Ung i Kalmar 
investerat i gamingdatorer som turnerar runt på Ung i Kalmars sju olika 
verksamhetsställen.  
 
Det finns tydliga förhållningsregler och åldersrekommendationerna för spelen 
och allt är kostnadsfritt. Det finns en e-sportgrupp bestående av både personal 
och ungdomar från samtliga verksamhetsställen. Gruppen ansvarar för att 
underhålla datorer, planera LAN och evenemang. Idag har Ung i Kalmar 
utrustning för att genomföra LAN för cirka 80 personer i de flesta 
verksamhetslokaler. 
 
Fritidsgårdarna och ungdomshuset UNIK ska stå för en mångfald av 
fritidsutbud och inte inrikta sig på att bli experter inom ett specifikt område. 
Att bedriva e-sport mer professionellt bör istället ske av de som har kunskap, 
intresse och drivkraft, likt andra idrotter som bedrivs via föreningslivet. Kultur- 
och fritidsförvaltningens uppdrag i detta sammanhang är inte att bedriva en 
sådan verksamhet utan stimulera till föreningsbildande och stödja föreningar 
som är aktiva inom e-sport. 
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Arbetsutskottet har tillstyrkt kultur- och fritidsnämndens yttrande.   

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

3. Petra Gustafsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
motionen. 
 

4. Johan Persson (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka kultur- 
och fritidsnämndens förslag. 

 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen att tillstyrka 
kultur- och fritidsnämndens förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige antar kultur- och fritidsnämndens yttrande som svar på 
Petra Gustafssons (SD) och Mika Kotanens (SD) motion om utreda om det 
finns ett intresse för en fritidsgård/lokal med inriktning mot e-sport. 
 
Motionen ska härmed anses besvarad.  
 

§ 89 

Motion från Petra Gustafsson (SD) och Micael 
Foghagen (SD) om att inrätta en kulturarvsfond 
Dnr KS 2019/1229 

Handlingar 
Utdrag ur kultur- och fritidsnämndens protokoll den 26 mars 2020, § 45. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse den 29 januari 2020. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Petra Gustafsson (SD) och Micael Foghagen (SD) föreslår i en motion att 
kultur- och fritidsnämnden bildar en kulturarvsfond, att nämnden tar fram 
styrdokument för fonden och att kommunen bidrar med ett grundbidrag om 
en miljon kronor till fonden. Enligt motionärernas förslag ska fonden ge 
ekonomiskt stöd till kulturarvsfrämjande verksamhet för att förstärka garantin 
för att det kulturella arvet i vår kommun lever vidare. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår 
bland annat följande: 
Sverige har en väl uppbyggd struktur för arbetet med att bevara och använda 
kulturarv. Viktiga delar av kulturarvet skyddas genom kulturmiljölagen.  
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Kalmar kommun bedriver ett omfattande arbete med kulturarvsfrämjande 
verksamhet. Kommunen lämnar stöd till lokaler för viktiga regionala 
kulturinstitutioner bl.a. Kalmar Läns Museum, Byteatern och Kalmar 
konstmuseum. Stora satsningar görs på enskilda kulturmiljöer t.ex. Kalmar 
slott, stadsmuren och Krusenstiernska gården. Specifika satsningar görs i 
projekt som t.ex. Unika historiska Kalmar och Öland. Kultur- och fritids-
nämnden lämnar årligt stöd till en stor bredd av föreningar som arbetar med 
att bevara, använda och utveckla kulturarvet: hembygdsföreningar, olika 
nysvenskars kulturföreningar, kulturhistoriska föreningar, föreläsnings-
föreningar med flera. 
 
Det bästa sättet att garantera ett fortsatt arbete med att bevara, använda och 
utveckla kulturarvet så att det lever vidare är att fortsätta arbeta inom befintliga 
strukturer och kommunfullmäktige föreslås avslå motionen.  
 
Arbetsutskottet har tillstyrkt kultur- och fritidsnämndens förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Micael Foghagen (SD) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka 
motionen. 
 

2. Johan Persson (S) föreslår att kommunstyrelsen ska tillstyrka kultur- 
och fritidsnämndens förslag att avslå motionen.  

 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunstyrelsen att tillstyrka 
kultur- och fritidsnämndens förslag att avslå motionen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige avslår Petra Gustafssons (SD) och Micael Foghagens 
(SD) motion om att inrätta en kulturarvsfond. 

Reservation 
Micael Foghagen (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 
att bifalla motionen.  

Protokollsanteckning 
Micael Foghagen (SD) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Vi Sverigedemokrater anser att införandet av en kulturarvsfond kan vara ett 
komplement och inte ett hot mot nuvarande stöd till kulturen beroende på hur 
styrdokumentet för denna fond utformas. Att avslå en motion syftande till 
komplettering och förstärkning av vårt kulturarvsstöd känns därför märkligt.” 
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§ 90 

Motion från Max Troendlé (MP) om handlingsplan för 
att nå målet om nettonollutsläpp 2045 
Dnr KS 2019/1256 

Handlingar 
Utdrag ur vatten- och miljönämndens protokoll den 19 mars 2020, § 12. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 12 mars 2020. 
 
Motion.  

Bakgrund 
Max Troendlé (MP) föreslår i en motion att vatten- och miljönämnden ska få i 
uppdrag att ta fram en handlingsplan för att nå Kalmar kommuns mål om 
nettonollutsläpp som geografiskt område 2045. 
 
Vatten- och miljönämnden har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår 
bland annat följande: 
I december 2019 beslutade kommunfullmäktige om en handlingsplan till målet 
”Kalmar kommun som geografiskt område ska vara helt fossilbränslefritt år 
2030”. Detta är ett delmål till målet om netto-noll-utsläpp 2045, vilket innebär 
att alla aktiviteter som görs med sikte på 2030-målet även bidrar till 2045-målet. 
 
Handlingsplanens scope är fossilbränslefri energiproduktion och användning 
samt energieffektivitet i byggnation och resande. Den omfattar ett stort antal 
aktiviteter som förvaltningar och bolag kommer arbeta med de närmaste åren. 
Handlingsplanen följs upp genom ordinarie tertial- och årsredovisningar. 
Utöver aktiviteter i nämnda handlingsplan pågår ytterligare arbete för minskad 
klimatpåverkan i kommunkoncernen. 
 
Handlingsplanen för en fossilbränslefri kommun 2030 ska uppdateras under 
2021. I samband med detta ska åtgärder för att nå netto-noll-utsläpp av 
växthusgaser 2045 arbetas in, för att på så sätt få en sammanhållen 
klimathandlingsplan. 
 
Arbetsutskottet har tillstyrkt vatten- och miljönämndens yttrande.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunledningskontorets yttrande ska 
utgöra svar på miljöpartiets motion ”Handlingsplan för att nå nettonollutsläpp 
2045”. 
 
Motionen ska härmed anses vara besvarad. 

Protokollsanteckning 
Max Troendlé (MP) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
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”Miljöpartiet gläds åt att kommunledningskontoret yttrande indirekt håller med 
oss om behovet av en handlingsplan som behandlar målet om netto-noll-
utsläpp 2045 när man skriver: ’Handlingsplanen för en fossilbränslefri 
kommun 2030 ska uppdateras under 2021. I samband med detta ska åtgärder 
för att nå netto-noll-utsläpp av växt-husgaser 2045 arbetas in, för att på så sätt 
få en sammanhållen klimathandlingsplan.’ 
 
Samtidigt måste vikten av att påbörja detta arbete understrykas. Målet att 
uppnå netto-noll-utsläpp måste ses som det huvudsakliga målet, där ingen 
användning av fossila bränslen är ett delmål på vägen. Det finns dels väldigt 
mycket arbete som behöver göras för att uppnå fossilfrihet utöver åtagandena 
som finns i handlingsplanen, men därutöver finns också väldigt mycket arbete 
som måste göras för att nå målet om ett-noll-utsläpp till 2045, exempelvis att 
göra skogen Kalmar kommun äger till en kolsänka.  
 
När handlingsplanen revideras och utökas för att omfatta målet om netto-noll-
utsläpp 2045 måste åtagandena öka rejält. Det skulle egentligen också behövas 
en lista på saker Kalmar kommun inte ska börja med som man inte gör idag, 
och inte bara en lista på åtgärder på nuvarande verksamhet som ska ändras. Till 
detta hör till exempel stora satsningar på nya internationella flyglinjer.  
 
Vi ser fram emot processen att revidera och utöka handlingsplanen under 
2021.” 
 

§ 91 

Medborgarförslag om att vår gemensamma livsmiljö är 
hotad 
Dnr KS 2019/1020 

Handlingar 
Utdrag ur vatten- och miljönämndens protokoll den 19 mars 2020, § 13. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 12 mars 2020. 
 
Medborgarförslag.  

Bakgrund 
Kalmar kommun har fått in medborgarförslaget ”Vår gemensamma livsmiljö är 
hotad”.  
 
Medborgarförslaget innehåller följande uppmaningar till Kalmars politiker: 

1. Erkänna att vi befinner oss i ett klimatnödläge.  
2. Ge kommunen i uppdrag att skyndsamt ta fram en klimatnödlägesplan 

och prioritera planen i kommunens strategiska arbete.  
3. Fastställa att kommunen i klimatnödlägesplanen tar på sig att informera 

alla Kalmarbor om nödläget och samverka med lokala aktörer för en 
skyndsam omställning. Kommunen bör även löpande informera 
medborgarna om vilka åtgärder som vidtagits.  
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4. Erkänna att nödläget varar tills världens nationer säkerställt att målet 

att den globala uppvärmningen inte passerar ödesdigra 1,5 grader, i 
enlighet med Paris-avtalet.  

5. Fastställa att kommunen enligt klimatnödlägesplanen prioriterar att 
samarbeta med andra kommuner internationellt och nationellt för att 
bygga upp kompetens och ta kompensatoriskt ansvar för en snabb 
omställning tills högre politiker tar sitt fulla ansvar för omställningen 
till en hållbar framtid. 

 
Vatten- och miljönämnden har tagit fram ett förslag till yttrande över 
medborgarförslaget.  
 
Arbetsutskottet har tillstyrkt vatten- och miljönämndens förslag.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att det råder klimatnödläge samt att 
kommunledningskontorets yttrande utgör svar på medborgarförslaget. 
 

§ 92 

Årsredovisning och revisionsberättelse 2019 för 
Kalmarsunds Gymnasieförbund 
Dnr KS 2020/0237 

Handlingar 
Utdrag ur Kalmarsunds Gymnasieförbunds protokoll den 27 februari 2020, § 
11. 
 
Årsredovisning 2019. 
 
Revisionsberättelse 2019. 
 
Granskning av årsredovisning. 

Bakgrund 
Kalmarsunds Gymnasieförbund har överlämnat sin årsredovisning till 
kommunfullmäktige i de fyra medlemskommunerna. Revisorerna föreslår att 
kommunfullmäktige ska godkänna årsredovisningen och bevilja styrelsen 
(förbundsdirektionen) ansvarsfrihet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kalmar kommun beviljar för sin del styrelsen (förbundsdirektionen) för 
Kalmarsunds Gymnasieförbund och enskilda förtroendevalda i detta organ 
ansvarsfrihet för 2019 och godkänner årsredovisningen 2019. 
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§ 93 

Återrapportering av verkställighet av kommun-
fullmäktiges beslut 2019 
Dnr KS 2020/0360 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 29 april 2020. 
 
Granskning av beslut fattade av kommunfullmäktige under 2019. 

Bakgrund 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Kalmar kommun granskade 
Ernst & Young AB (EY) kommunstyrelsen och nämnderna 2017. Syftet var att 
bedöma om de hade en ändamålsenlig styrning, uppföljning och kontroll för 
att säkerställa att kommunfullmäktiges beslut verkställdes och 
återrapporterades. Resultatet sammanställdes i en granskningsrapport.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 3 oktober 2017 att anta yttrandet och 
överlämna det till revisorerna som svar på granskningsrapporten om 
verkställande av kommunfullmäktiges beslut.  
 
I yttrandet framgick bland annat att en årlig återrapportering skulle införas till 
kommunfullmäktige. ”Denna ska lämnas under april månad respektive år 
utifrån de beslut som kommunfullmäktige fattade föregående år. Härigenom 
säkerställs bristerna gällande återrapporteringen av verkställighet som EY pekar 
på i sin rapport”. Kommunfullmäktige har därefter fått en återrapportering av 
verkställigheten av beslut fattade under 2015, 2016, 2017 och 2018.  
 
En genomgång har nu gjorts av de beslut som kommunfullmäktige fattade 
under 2019. Den samlade bedömningen är att verkställigheten av besluten är 
god. I sammanhanget bör dock nämnas att de rådande omständigheterna med 
anledning av coronapandemin uttryckligen har haft viss inverkan på 
verkställigheten av två ärenden (införande av kompiskort samt handlingsplan 
för angöring och parkering i Kalmar City).  
 
Vid sidan om redovisningen bör nämnas att det viktigaste dokumentet för 
styrning av kommunal verksamhet är verksamhetsplan med budget. 
Verkställigheten av de mål och uppdrag som ges där redovisas inte i detta 
dokument utan följs upp via delårsuppföljningar och årsredovisning. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige fattar inte något beslut med anledning av 
återrapporteringen av verkställigheten av kommunfullmäktiges beslut under 
2019.  
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§ 94 

Redovisning av motioner och medborgarförslag som 
ännu inte besvarats 2019 
Dnr KS 2020/0382 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 17 april 2020. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska enligt fullmäktiges arbetsordning en gång varje år redo-
visa de motioner och medborgarförslag som inte har beretts färdigt.  
Enligt kommunallagen bör motioner och medborgarförslag beredas så att 
fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att förslaget väckts. Det finns 
åtta motioner och fem medborgarförslag som ännu inte besvarats. Dessa 
kommer att tas upp för beslut under maj eller juni. 
 
Upplysningsvis inkom det 28 motioner under 2019, motsvarande siffra för 
2018 var 22 stycken. När det gäller medborgarförslag inkom det 43 stycken 
2019, motsvarande siffra för 2018 var 53 stycken.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige lägger redovisningen av motioner och medborgarförslag 
som ännu inte besvarats till handlingarna. 
 

§ 95 

Uppföljning av handlingsplaner och program 2020 
Dnr KS 2020/0357 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 21 april 2020. 
 
Handlingsplaner. 

Bakgrund 
I Verksamhetsplan med budget för 2020 beslutade kommunfullmäktige om en 
samlad uppföljning vid sammanträdet i maj, av tidigare beslutade handlings-
planer och program.  
 
Respektive ansvarig tjänsteperson har gjort en kortfattad uppföljning/ 
lägesrapport av hur arbetet fortlöper, status nuläge, risker/svårigheter, m.m.  
 
Aktuella gällande handlingsplaner och program: 

• Bostadsförsörjning - riktlinjer  
• Drogpolitiskt program 2016-2020 
• FN:s konventionen om barnets rättigheter - plan med åtgärder  



 22 (27) 
Kommunstyrelsen 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-05-05 

 
o Nämnderna redovisar årligen hur man arbetar för att tillgodose 

barns rättigheter.  
o Ett barnbokslut ska under åren 2020 till 2024, årligen tas fram 

av nämnderna i samarbete med samordnaren för 
barnrättsfrågor. 

• Förebyggande insatser mot våldsbejakande extremism – handlingsplan 
• Handlingsprogram för förebyggande och operativ verksamhet enligt 

Lagen om skydd mot olyckor  
• Integration - en handlingsplan med fokus på inrikes och utrikes födda 

kalmarbor - 2016-2020 
• På lika villkor - hbtq-handlingsplan 2016-2020 
• Serviceplan 2016 – 2020 - verktyg för att upprätthålla en god service i 

hela kommunen  
• Tillträde till samhället- Lokal strategi för funktionshinderfrågor 2020-

2030 
• Riktlinjer för Kalmar kommuns minoritetspolitiska arbete, 2019 - 2022 

 
Övriga handlingsplaner och program vars uppföljning inte redovisas här: 

• Förebygga våld mot kvinnor i nära relationer 2010 - handlingsplan: 
Revidering pågår. 

• Fossilbränslefria Kalmar 2030, klimat- och energiprogram: mer en 
strategi 

• Jämställdhetsprogram för Kalmar kommun 2014-2020 har ersatts av 
Strategi för jämställdhet 2018–2022.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige lägger uppföljningen av handlingsplaner och program till 
handlingarna. 
 

§ 96 

Yttrande över förslag till översiktsplan för 
Oskarshamns kommun 
Dnr KS 2020/0240 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 april 2020, § 74. 
 
Samhällsbyggnadskontorets skrivelse den 3 april 2020. 
 
Skrivelse från Oskarshamns kommun.  

Bakgrund 
Kalmar kommun har fått möjlighet att yttra sig över utställningsförslaget till 
Oskarshamns kommuns översiktsplan. Den är kommunövergripande och tar 
sikte på Oskarshamns utveckling fram till år 2030. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande över 
översiktsplanen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar samhällsbyggnadsnämndens yttrande som sitt och 
överlämnar det som Kalmar kommuns yttrande gällande förslag till ny 
översiktsplan för Oskarshamns kommun 2030. 
 

§ 97 

Yttrande över remiss från Näringsdepartementet 
angående material och produkter avsedda att komma i 
kontakt med livsmedel 
Dnr KS 2020/0231 

Handlingar 
Utdrag ur samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 23 april 2020, § 88. 
 
Samhällsbyggnadskontorets skrivelse den 6 april 2020. 
 
Remiss. 

Bakgrund 
Kalmar kommun har fått möjlighet att lämna yttrande över Närings-
departementets promemoria ”Material och produkter avseende att komma i 
kontakt med Livsmedel (Ds 2020:6)”. Promemorian beskriver hur kontrollen 
av material och produkter avseende att komma i kontakt med livsmedel, 
föreslås inkluderas i kommunernas offentliga myndighetskontroll. 
 
Förslaget innebär en utökning av myndighetskontroller för företag som inte är 
livsmedelsföretag men som tillverkar, förädlar eller distribuerar denna typ av 
material och produkter som kan komma i kontakt med livsmedel. Kontrollerna 
kommer att omfattas inom livsmedelslagens tillämpningsområde. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande och anser att 
grunden till förslaget är bra då man får ett helhetstänk inom kontrollområdet 
för livsmedel där även förpackningar, övriga material och produkter som 
kommer i kontakt med livsmedel blir kontrollerade av samma kontroll-
myndighet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar samhällsbyggnadsnämndens yttrande som sitt och 
överlämnar det till Näringsdepartementet som Kalmar kommuns svar på 
promemorian ”Material och produkter avseende att komma i kontakt med 
livsmedel (Ds 2020:6)”. 
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§ 98 

Yttrande över Svenska Institutet för standarders (SIS) 
remiss Kvalitetssäkring inom LSS bostad med särskild 
service för vuxna 
Dnr KS 2020/0146 

Handlingar 
Utdrag ur socialnämndens protokoll den 28 april 2020, § 55. 
 
Socialförvaltningen skrivelse den 7 april 2020. 
 
Remiss. 

Bakgrund 
Svenska Institutet för standarder (SIS) har tagit fram ett nytt standardförslag, 
”Kvalitetssäkring inom LSS - bostad med särskild service för vuxna”, ftSS 
877001.  
 
Standardförslaget är utarbetat av aktörer från branschen och inkluderar krav på 
kvalitet på stöd och service i gruppbostad och servicebostad. Standarden är 
tänkt att användas av verksamheter i både kommunal och privat regi runt om i 
hela Sverige. 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar socialnämndens yttrande som sitt och överlämnar det 
till Svenska Institutet för standarders (SIS) som Kalmar kommuns svar på 
remiss ”Kvalitetssäkring inom LSS bostad med särskild service för vuxna”. 
 

§ 99 

Yttrande över Infrastrukturdepartementets betänkande 
SOU 2019:63 Mer biogas! För ett hållbart Sverige 
Dnr KS 2020/0066 

Handlingar 
Utdrag ur vatten- och miljönämndens protokoll den 23 april 2020, § 20. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 9 april 2020. 
 
Remiss. 

Bakgrund 
Kalmar kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på betänkande SOU 
2019:63 Mer biogas! För ett hållbart Sverige. 
 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande. Av yttrandet 
framgår bland annat att biogasen, liksom en rad andra förnybara bränslen och 
energikällor, är en viktig pusselbit för att kunna nå Kalmar kommuns mål om 
fossilbränslefri kommun 2030 och kommunens samt Sveriges mål om 



 25 (27) 
Kommunstyrelsen 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2020-05-05 

 
nettonollutsläpp till 2045. Kalmar kommun kan bidra till det nya produktions-
målet om 10 TWh biogas, genom främjande arbete för mer lokal biogas 
produktion i Södermöre, arbetet för fler tankställen och genom fortsatt egen 
användning av biogas i fordon. 
 
Kalmar kommun ställer sig i allt väsentligt bakom utredningens förslag. Det är 
en gedigen utredning som väl belyser biogasens positiva effekter för fossilfrihet 
och hållbar utveckling och förslagen ligger väl i linje med de kommunala målen 
om fossilbränslefri kommun 2030. 
 
De konkreta synpunkter som Kalmar kommun har på remissen finns att läsa i 
kommunledningskontorets yttrande. 
 
Vatten- och miljönämnden har föreslagit att kommunstyrelsen antar 
kommunledningskontorets yttrande som svar på remissen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar vatten- och miljönämndens yttrande som sitt och 
överlämnar det till Infrastrukturdepartementet som Kalmar kommuns svar 
över betänkandet SOU 2019:63 – Mer biogas! För ett hållbart Sverige. 

Protokollsanteckning 
Max Troendlé (MP) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Miljöpartiet gläds åt att ambitionen att fler fordon ska drivas på biogas. Det 
innebär en minskning av användningen av fossila bränslen, och därmed ett steg 
i rätt riktning.  
 
Att öka mängden biogas som produceras behöver dock samtidigt 
problematiseras. En ökad produktion av biogas i Kalmar kommun bidrar till 
att nå kommuns mål om fossilbränslefri kommun till 2030, men med dagens 
substrat – merpart stallgödsel, slakteriavfall och matsvinn – kommer det inte 
att bidra till att nå Sveriges mål netto-noll utsläpp till 2045.  
 
Detta på grund av att jordbruket idag inte bedrivs på ett hållbart sätt, jord-
bruksproduktionen i Kalmar län står idag för mer än 33% av länets växthus-
gasutsläpp, mer en dubbelt nationens genomsnitt av ca 15%. Dessutom 
tillkommer fler utsläpp från fossila bränslen från användningen av arbets-
maskiner i jordbruket.  
 
Utöver att öka produktionen av biogas måste vi göra flera andra saker 
samtidigt: Vi måste ställa om jordbruket till hållbart, vi måste hitta andra 
substrat för biogas, och vi måste i huvudsak minska vår totala energi-
användning. Utöver detta måste vi utveckla andra former av hållbara 
drivmedel. Biogas är en viktig del i en övergång till ett hållbart samhälle, men 
kan bara täcka en viss andel av energibehovet.” 
 

§ 100 
Yttrande över Justitiedepartementets promemoria 
Straffrättsliga åtgärder mot tillgreppsbrott och vissa 
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andra brott (Ds 2019:1) i fråga om personuppgifts-
behandling 
Dnr KS 2020/0335 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 15 april 2020. 
 
Remiss. 

Bakgrund 
I departementspromemorian Straffrättsliga åtgärder mot tillgreppsbrott och 
vissa andra brott (Ds 2019:1) utreds frågan om straffrättsliga åtgärder mot 
organiserad tillgreppsbrottslighet. Utredarens uppdrag var bland annat att 
överväga om personer som har begått brott eller på annat sätt misskött sig, vid 
straffansvar, ska kunna stängas ute från butikslokaler, simhallar och andra 
liknande platser dit allmänheten har tillträde. Utredaren har därefter lämnat 
författningsförslag till en lag om tillträdesförbud till butiker, badanläggningar 
och bibliotek. 
 
I kompletteringen av departementspromemorian föreslås därför att 
personuppgifter som avses i artikel 10 i dataskyddsförordningen ska få 
behandlas hos butiker, badanläggningar och bibliotek om det är nödvändigt för 
att förhindra eller upptäcka överträdelser av tillträdesförbud till nämnda 
lokaler.  
 
De verksamheter som är avsedda att omfattas av regelverket är sådana som 
ofta bedrivs i offentlig regi. Mot den bakgrunden bedöms verksamheterna vara 
av intresse för eller beröra många människor och utförandet är därför av 
allmänt intresse. Ett regelverk om tillträdesförbud blir dock inte effektivt om 
personuppgifter inte får behandlas. Behandlingen anses således vara 
nödvändigt. Den rättsliga grunden i artikel 6.1 e i dataskyddsförordningen 
anses därmed vara uppfylld.  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt och 
överlämnar det till Justitiedepartementet som Kalmar kommuns yttrande över 
komplettering av departementspromemorian (Ds 2019:1) i fråga om 
personuppgiftsbehandling. 
 
 

Delegationsbeslut 
 
-  Fullmakt överprövning RFID-teknik till nya huvudbiblioteket 

KS 2020/0220 
 

-  Beslut om att avstå att lämna synpunkter över remissen Förvaltning eller 
djurförsök med vilda djur? 
KS 2020/0336 
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-  Beslut om att avstå att lämna synpunkter på remiss av förslag till 

ändringar i flera föreskrifter inom gymnasieskolan, kommunal 
vuxenutbildning på gymnasial nivå, gymnasiesärskolan samt särskild 
utbildning för vuxna på gymnasial nivå 
KS 2020/0370 
 

-  Sammanställning av delegationsbeslut inom kommunledningskontorets 
mark- och exploateringsenhet – mars 2020  
KS 2020/0004 
 

-  Brandkårens tillsyn av skydd och tillstånd mars 2020  
KS 2020/0016 

   

Anmälningsärenden 
 
-  Arbetsutskottets protokoll den 31 mars, 14 och 21 april 2020 

KS 2019/1191 
   

-  Planutskottets protokoll den 14 april 2020 
KS 2019/1190 
 

-  Utskottet för integration och arbetsmarknads protokoll den 10 mars 
2020 
KS 2019/1189 
 

-  Delegering av beslutanderätt för nämndgemensamma personuppgifts-
biträdesavtal Södermöre kommundelsnämnd 
KS 2019/0437 
 

-  Årsrapport 2019 Södermöre kommundelsnämnd 
KS 2020/0199 
 

-  
 
 
- 

Revisorernas granskningsrapport finanspolicyn 
KS 2020/0309 
 
Revisorernas granskningsrapport styrande dokument 
KS 2020/0417 
 

-  Nybro kommuns beslut om Kapitaltäckningsgaranti för DEL-TA 
Produktion AB  
KS 2020/0333 
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 Inledning 
1.1. Bakgrund 

Kommunens investeringar i verksamhetslokaler är omfattande och uppgår till betydande värden i 

kommunens balansräkning. Investeringarnas värde bevaras genom ett effektivt och långsiktigt 

underhåll, vilket också är en viktig faktor för att i kommunen upprätthålla en god ekonomisk hus-

hållning. 

Bristande underhåll, kan förutom försämrad nytta, service och kvalité, även innebära att kost-

samma reinvesteringsåtgärder behöver vidtas. 

Kommunens revisorer har, utifrån en riskbedömning, beslutat att genomföra en granskning av hur 

servicenämnden planerar och genomför fastighetsunderhåll. 

1.2. Syfte och revisionsfråga 

Har servicenämnden ändamålsenliga rutiner med tillräcklig intern kontroll för planering och genom-

förande av kommunens fastighetsunderhåll? 

1.3. Revisionskriterier 

- Kommunallagen 

- Kommunfullmäktiges styrande dokument 

1.4. Kontrollmål 

- Finns ett system utformat för bedömning av underhållsbehovet, samt en underhållsplane-

ring med tillräcklig framförhållning och långsiktighet? 

- Genomförs insatser i enlighet med underhållsplaneringen? 

- Finns tillräckliga ekonomiska resurser för genomförande av underhåll i enlighet med be-

dömt underhållsbehov? 

- Vilka proportioner planeras avseende akut underhåll/planerat underhåll och hur det ser ut i 

praktiken? 

- Vilken uppföljning och återrapportering sker av genomfört underhåll? 

- Vilken kommunikation har servicenämnden med kommunstyrelsen i samband med bud-

getberedningen och vilket underlag erhåller budgetberedningen?   

1.5. Metod 

Granskningen har avgränsats till servicenämndens ansvar för fastighetsunderhåll.  

Granskningen har genomförts genom intervjuer och studier av relevanta dokument för fastighets-

underhållets planering och uppföljning. 

Intervjuer har genomförts med nämndens presidium, fastighetschef och enhetschef.  

Stickprov har genomförts på tio förvaltningsobjekt, där underhållsplaneringen har stämts av mot 

faktiskt genomfört underhåll. 

Rapporten har varit föremål för sakavstämning 

1.6. Tillägg 

Utöver ovanstående har de förtroendevalda revisorerna beslutat om att en genomlysning av un-

derhållsplanering för simhall/äventyrsbad ska ingå i granskningen.  
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 Iakttagelser och bedöm-
ningar 

2.1. Finns ett system utformat för bedömning av underhållsbehovet, samt 

en underhållsplanering med tillräcklig framförhållning och långsik-

tighet? 

2.1.1. Iakttagelser  

Inom serviceförvaltningen finns en fastighetsavdelning som handhar förvaltning och drift av kom-

munens fastighetsbestånd. Fastighetsbeståndet består av ca 360 000 kvm, fördelat enligt följande: 

 

Inom avdelningen ansvarar en enhetschef för arbetet med planerat underhåll. Det finns ett löpande 

arbete med underhållsplaneringen. I grunden finns en årsplan och femårsplan som löpande revide-

ras. Planering och uppföljning sker månatligen i en projektgrupp. Gällande beslut om vilka under-

hållsprojekt som ska prioriteras, svarar gruppen för förberedelser inför beslutsmöte.  

Även beslutsmöten sker månatligen. I beslutsgruppen ingår fastighetschefen, enhetschefen, förval-

tare, arbetsledare och ingenjörer.  

Som systemstöd används sedan ett antal år tillbaka Incit Xpand. Fastighetssystemet används före-

trädesvis för yttre underhåll. Systemet upplevs som tungarbetat och kräver regelbundna uppdate-

ringar för att utgöra ett adekvat stöd. Av intervjuerna och genomförda stickprov framgår att fastig-

hetssystemet inte fullt ut är uppdaterat, utan används endast översiktligt som ett stöd. För plane-

ring över ett och fem år används Excel.   

Det saknas aktiva beslut i nämnden om vilken prioritering som ska gälla vid konflikt mellan behov 

och tillgängliga medel. Det finns samförstånd i organisationen där prioritering företrädesvis sker av 

lokaler för kärnverksamheten och dessa byggnaders yttre skal, som tak och fasad. Vidare efter-

strävas att åtgärder av samma typ (ex. takrenoveringar) samordnas för att uppnå en högre effekti-

vitet. 

I samband med underhållsplaneringen sker en aktiv avstämning mot beslut kopplade till övergri-

pande lokalförsörjningsplaner för att undvika felprioriteringar, exempelvis att inte göra planerade 

Grundskola
29%

Gymnasie
18%

Förskola
10%

Fritid
15%

Omsorg
3%

Förvaltning
13%

Arbetslokaler
7%

Övrigt
5%
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underhållsinsatser i sådana objekt som är på väg att utrangeras för den kommunala verksamhet-

ens behov.  

Vidare sker årligen besiktningar av fastigheternas yttre skal som tak, fasad och fönster, samt ute-

miljö, teknik och säkerhet. Dessa besiktningar ligger till grund för underhållsplaneringen och kom-

pletteras vid behov genom att ta in särskilda ”expertutlåtanden”.  

Det finns också rutiner för att i det vardagliga arbetet kunna rapportera avvikelser som kommer 

från hyresgäster, förvaltare, arbetsledare och driftpersonal. Utifrån den felanmälan som sker ana-

lyseras frekvensen av det rapporterade felet och ligger till grund för bedömningen av eventuellt 

planerat underhåll.  

2.1.2. Bedömning 

Vi bedömer att det finns ett aktivt arbete med underhållsplanering där en mer översiktlig plan över 

fem års upprättas, samt en genomförandeplan på årsbasis.  

Vi bedömer att det finns rutiner för att genom bland annat besiktning och rondering identifiera un-

derhållsbehov till grund för en underhållsplanering. 

Vi bedömer arbetssättet med sidoordnade system i excel som sårbart vid exempelvis skifte av 

personal och att det ger en svag intern kontroll. Vi anser att ett uppdaterat fastighetssystemet be-

hövs som grund för planeringen, där en fortlöpande dokumentation, exempelvis resultat av besikt-

ningar och faktiskt genomfört underhåll, säkerställs i systemet. Ett uppdaterat system skapar bättre 

överblick för en långsiktig planering och underlättar ambitionen att samordna underhållsinsatser. 

Vi bedömer kontrollmålet som delvis uppfyllt. 

2.2. Genomförs insatser i enlighet med underhållsplaneringen? 

2.2.1. Iakttagelser  

I samband med granskningen har ett urval av tio fastighetsobjekt följts upp vad avser: 

- Underhållsbehov enligt IncitXpand 

- Underhållsbehov enligt femårsplan (Excel) 

- Underhållsbehov enligt ettårsplan (Excel) 

- Ev budget 2019 

- Utfall/prognos 2019 

 

Fastighetshetsobjekt i urvalet: 

- Kalmar Teater         

- Oxhagsskolan Hus 01 

- Lars Kagg 

- Östra Funkabo 

- Rinkabyholmsskolan 

- Pårydsbadet 

- Rådmannen 5 

- Sörgården 1  

- Folkets Park 

- Kolbodagården 
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Underhållsbehov enligt IncitXpand 

Ingen av fastigheterna i urvalet var uppdaterade i fastighetssystemet, innebärande att ett fullstän-

digt stöd för underhållsplaneringen inte kan erhållas genom systemstödet. 

Femårsplanen 

Samtliga objekt förekommer i femårsplanen med underhållsinsatser för sammantaget mellan 4,3 

mnkr och 13 mnkr per objekt. För fyra av de tio objekt finns planerat underhåll år 2019. 

Ett av objekten, Kolbodagården, har under år 2019 utgått ur planen med anledning av planerad 

avyttring.   

Ettårsplanen 

För tre av fyra objekt utförs underhåll enligt plan.  

Östra Funkabo. Avser fasadrenovering, fönster och dörrar. 6 mnkr. Ny bedömning/prioritering har 

skett under året där objektet flyttats till år 2020 och 2021 med 5 mnkr respektive 4 mnkr. 

Rådmannen 5. Avser fasadrenovering. Ursprunglig budget i femårsplanen var 6 mnkr, vilket efter 

ny bedömning och anbud justerades till 2,5 mnkr i befintlig ettårsplan. Bedöms i sin helhet vara 

genomfört under år 2019. 

Sörgården 1. Avser ut- och invändig renovering av gymnastikhall. 7 mnkr i femårs- och ettårsplan. 

Underhållet är utfört under år 2019, dock till en högre kostnad; ca 8,5 mnkr. 

Folkets Park. Avser bl a utvändig renovering teaterladan. 2,3 mnkr planerat år 2019. Färdigställt 

under året till en utgift om ca 2 mnkr. År 2020 planeras för ytterligare insatser inom ramen för 

byggnader inom Folkets Park uppgående till 2 mnkr.   

Av intervjuerna och tillgänglig dokumentation framgår att det finns en fortlöpande planering där 

underhållsinsatser kan genomföras enligt plan, samtidigt som det sker ett aktivt arbete med revide-

ringar och omprioriteringar.  

För den del av underhållet som budgeteras inom ramen för investeringsbudgeten (”planerat under-

håll komponent”) finns en möjlighet att vid årsskiftet flytta budgetmedel för pågående och plane-

rade projekt mellan räkenskapsåren, vilket skapar en flexibilitet i planeringen.  

Underhållsplanering för simhall/äventyrsbad 

Anläggningen präglas av ett eftersatt underhåll, där de underhållsinsatser som genomförs enbart 

syftar till att kunna upprätthålla verksamheten tills en ny anläggning kan tas i bruk.  

En extern besiktning är helt nyligen genomförd. Anläggningen bedöms sliten, men att det inte finns 

några överhängande hot för den bärande konstruktionen. Vissa åtgärder har tidigare genomförts i 

de bärande konstruktionerna. Anläggningen ska kunna hållas igång tills en ny anläggning tas i 

bruk utan några större driftstopp. Någon särskild åtgärdsplan är i nuläget inte aktuell. Årliga besikt-

ningar sker, där en utökad kontroll kommer att ske vad avser betong- och träkonstruktioner, samt 

väggpartier i äventyrsdelen. Vidare sker regelbunden rondering av anläggningen. De driftstopp 

som varit aktuella under år 2019 har företrädesvis varit hänförbara till avhjälpande underhåll. Un-

derhållsinsatser som kan bli aktuella bedöms ha en begränsad kostnad.  

Anläggningens ålder: Den äldsta delen är från år 1970. 

Kvarstående bokfört värde, UB 2019: 10,1 Mnkr. Under år 2019 gjordes, utöver ordinarier avskriv-

ningar, en nedskrivning om 10,6 mnkr. Kvarstående värde, 10,1 mnkr, avser stomme 3,9 mnkr 

(färdigavskrivet 2027-01) och markanläggning 6,1 mnkr (färdigavskrivet 2042-01), samt mark 0,1 

mnkr.  
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Budget för underhållsinsatser för objektet år 2020: 2 Mnkr. Denna post är inte intecknad i någon 

särskild åtgärd, utan utgör en reserv för eventuellt behov som kan uppstå. 

 Planerat  
underhåll 

Avhjälpande 
underhåll 

2019 2,0 Mnkr 0,1 Mnkr 

2018 1,8 Mnkr 0,0 Mnkr 

2017 0,2 Mnkr 1,4 Mnkr 

2016 0,1 Mnkr 0,8 Mnkr 

2015 0,0 Mnkr 0,1 Mnkr 

 

Underhållsplaneringen för simhall/äventyrsbad utgör en beskrivning av nuläge och genomfört un-

derhåll under de senaste åren. Denna beskrivning ligger inte till grund för bedömningen av 

kontrollmålet. 

2.2.2. Bedömning 

Vi bedömer att underhållsinsatser till huvudsakligen sker i enlighet med den årsplanering som sker.  

Vi bedömer att det finns ett aktivt arbete med en struktur både avseende organisation och att in-

hämta information för att fortlöpande göra erforderliga revideringar eller omprioriteringar. 

Vi konstaterar samtidigt att systemstödet inte är tillräckligt och behöver utvecklas för att ge en sta-

bilare grund och bättre överblick över det samlade underhållsbehovet, framförallt vad avser den 

femårsplanering som sker. 

Vi bedömer kontrollmålet som uppfyllt. 

2.3. Finns tillräckliga ekonomiska resurser för genomförande av underhåll 

i enlighet med bedömt underhållsbehov? 

2.3.1. Iakttagelser  

Av intervjuerna framgår att avsatta medel för fastighetsunderhåll har förbättrats och stabiliserats 

under senare år. Sedan några år tillbaka tillämpas komponentavskrivning vilket innebär att delar av 

de underhållsåtgärder som tidigare klassificerades som drift numera klassificeras som investering. 

Tillämpning av komponentavskrivningar är en anledning till att de ekonomiska förutsättningarna 

blivit stabilare. Detta har också inneburit att det förebyggande underhållsarbetet har kunnat förbätt-

ras. 

Av intervjuerna framgår uppfattningen att med nuvarande ekonomiska förutsättningar finns möjlig-

het att uppnå en underhållsplanering som inte bygger ytterligare underhållsskuld. Samtidigt upp-

ges att det finns ett befintligt eftersatt underhåll vad avser fönster, fasad och tak; samtidigt som 

flera 70-80-talsbyggnader har problem av olika svårighetsgrad. Då det inte finns ett uppdaterad 

fastighetssystem är det svårt att ta fram ett underlag för en bedömning av en sammantagen un-

derhållsskuld.  

Det saknas en systematisk uppföljning av statistik och nyckeltal uppdelat per olika fastighetskate-

gorier. 2019 års budgeterade förutsättningar för planerat underhåll uppgår för hela beståndet till ca 

160-165 kr/kvm. Budgetförutsättningarna är relativt lika för år 2020. Som framgår av nedanstående 

tabell har ca 10 mnkr av 2019 års budget för ”planerat underhåll komponent” ej förbrukats. Dessa 

medel förs över och nyttjas kommande år.   

De bedömningar som görs från verksamheten och som har presenterats i nämnden är ett behov 

per år om mellan 220 och 250 kr/kvm under kommande femårsperiod, motsvarande ytterligare ca 

20-30 mnkr per år i förhållande till nuvarande budgetförutsättningar. 
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I INCIT/Aareons fackböcker presenteras riktvärden för planerat underhåll i kr/kvm (bruksarea). 

Riktvärdena avser fastigheter för olika kommunala ändamål och är vidare uppdelade på olika typ-

fastigheter varför inget entydigt nyckeltal kan tas fram och relateras till kommunens redovisade 

underhållskostnad per kvm. En total sammanvägning ger ett nyckeltal om ca 200 kr/kvm, vilket 

indikerar att det finns risk för att även nuvarande avsatta medel bygger ytterligare underhållsskuld. 

År Planerat underhåll 
komponent 

Planerat underhåll 
Drift 

Avhjälpande  
Underhåll 

 Budget Utfall Budget Utfall*) Budget  Utfall 

2019 37,0 27,3 21,3 19,4 18,9 19,5 

2018 37,9 34,0 13,9 14,7 18,8 20,6 

2017 42,0 41,0 10,3 10,3 19,4 22,7 
*) I 2019 års utfall ingår 4,4 mnkr avseende kapitalkostnader på det underhåll som görs inom ramen för ”Planerat underhåll 

komponent”.  År 2018 uppgick motsvarande kostnad till 1,8 mnkr. Åren dessförinnan belastas inte med en sådan kostnad. 

Kapitalkostnaderna räknas inte in vid beräkning av nyckeltal om underhåll per kvm.  

Ett riktvärde som används inom branschen för viktning mellan planerat och löpande underhåll är 
att 70 % fördelas på planerat underhåll och resterande 30 % på mer akuta/avhjälpande insatser. I 
en verksamhet där det avhjälpande underhållet tar en större andel i anspråk indikerar på ett brist-
fälligt planerat underhåll. I samband med den granskning av fastighetsunderhållet som genomför-
des år 2014 uppvisades en uppåtgående trend för det avhjälpande underhållet (översteg då 40 % 
av den totala underhållskostnaden). I samband med en uppföljande granskning år 2016 var nyck-
eltalet ca 33-34 %. Som framgår av ovanstående tabell ligger fördelningen nu nära riktvärdet.  

2.3.2. Bedömning 

Vi bedömer att det saknas medel för att fullt ut genomföra identifierat behov av underhåll, baserat 

på fastighetsavdelningens femårsplanering och tillgängliga medel per kvm. Vi konstaterar samtidigt 

att budgetförutsättningarna har förbättrats under de senaste åren, men att det sannolikt finns en 

inte obetydlig kvarstående underhållsskuld. 

Vi bedömer att kontrollmålet inte är uppfyllt. 

2.4. Vilka proportioner planeras avseende akut underhåll/planerat under-

håll och hur det ser ut i praktiken? 

Ett riktvärde som används inom branschen för viktning mellan planerat och löpande underhåll är 
att 70 % fördelas på planerat underhåll och resterande 30 % på mer akuta/avhjälpande insatser. I 
en verksamhet där det avhjälpande underhållet tar en större andel i anspråk indikerar på ett brist-
fälligt planerat underhåll. I samband med den granskning av fastighetsunderhållet som genomför-
des år 2014 uppvisades en uppåtgående trend för det avhjälpande underhållet (översteg då 40 % 
av den totala underhållskostnaden). I samband med en uppföljande granskning år 2016 var nyck-
eltalet ca 33-34 %.  

I ovanstående tabell (avsnitt 2.3) framgår att det redovisade utfallet för de senaste tre åren varit 
nära riktvärdet. Budgetmässigt har det avhjälpande underhållet utgjort mellan 26-27 % av den 
totala utgiften (exkl avskrivningar på komponenter) de senaste tre åren. Samtidigt som det plane-
rade underhållet underskridit budgeten, har det budgeten för det akuta underhållet överskridits, 
vilket givit ett utfall från 30,5 till 31,5 % per år. Det faktiska utfallet av det akuta underhållet har 
under de senaste åren uppvisat en positiv trend.  

Planerat underhåll i relation till avhjälpande: 

År Budget  Utfall 

 Planerat  Avhjälpl Planerat Avhjälp 

2019 74 % 26 % 69 % 31 % 

2018 73 % 27 % 70 % 30 % 

2017 73 % 27 % 70 % 30 % 
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2.4.1. Bedömning 

Vi bedömer att relationen mellan planerat underhåll och avhjälpande successivt förbättrats, där det 

avhjälpande underhållet tagit en mindre andel av den totala utgiften för underhåll i anspråk.  

Vi bedömer att kontrollmålet är uppfyllt.  

2.5. Vilken uppföljning och återrapportering sker av genomfört underhåll? 

2.5.1. Iakttagelser  

Inom tjänstemannaorganisationen sker en månatlig uppföljning per objekt, vilken hanteras inom 

ramen för den organisatoriska struktur som beskrivs under 2.1.  

Under november månad 2019 har nämnden erhållit en särskild information om arbetet med fastig-

hetsunderhåll. Denna information upptar pågående arbete, samt planering framöver på kort och 

lång sikt. 

Det saknas av nämnden antagna målambitioner vad avser fastighetsunderhåll, samt nyckeltal för 

att följa trender och fördelning av olika kategorier/typer av fastigheter. 

De ekonomiska uppföljningarna som sker till nämnden fortlöpande under året är på en övergri-

pande nivå och behandlar inte särskilt underhållsverksamheten. 

I ärende om verksamhetsplan för år 2020, som behandlades i nämnden under december 2019 

(§151), framgår bland annat att äldre byggnader med riskkonstruktion successivt behöver avveck-

las och ersättas då de kräver stort underhållsarbete, främst förskolor byggda på 70- och 80-talen. 

Vidare framgår att full kompensation för kostnadsökningar inte regleras genom hyresavtalen vilket 

leder till minskat utrymme för underhållsåtgärder. Övergången till komponentredovisning har skap-

at viss stabilitet i underhållsplaneringen. 

2.5.2. Bedömning 

Vi bedömer att nämnden behöver utveckla målambitioner inom området kopplat till en bedömning 

av vad som är tillräckliga ekonomiska resurser för planerat underhåll av fastigheter. Vidare att 

nämnden följer upp nyckeltal avseende fastighetsunderhåll för olika verksamhetsområden och 

fastighetstyper.  

Vi bedömer att det inom förvaltningen finns rutiner för att följa upp pågående projekt. 

Vi bedömer kontrollmålet som delvis uppfyllt. 

2.6. Vilken kommunikation har servicenämnden med kommunstyrelsen i 

samband med budgetberedningen och vilket underlag erhåller 

budgetberedningen?   

När det gäller nämndens budgetarbete finns inget särskilt underlag till kommunens övergripande 

budgetberedning, eller annat ärende i frågan till kommunstyrelsen, som specifikt lyfter fram och 

åskådliggör behovet av fastighetsunderhåll på kort och lång sikt. 

Det finns heller ingen löpande redovisning av fastighetsunderhållet i form av status och nyckeltal i 

samband med nämndens ekonomiska rapportering till kommunstyrelsen.  
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2.6.1. Bedömning 

Från tidigare granskningar kvarstår bedömningen och rekommendationen att nämnden behöver 

tydliggöra och kommunicera behovet av underhållsinsatser i kommunens budgetprocess. Vi anser 

att ett uppdaterat fastighetssystem utgör en viktig grund för att kunna redovisa och kommunicera 

behov på kort och lång sikt. 

Vi bedömer att kontrollmålet inte är uppfyllt.  
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 Revisionell bedömning 
Vi bedömer att servicenämnden inte helt har ändamålsenliga rutiner med tillräcklig intern kontroll 

för planering och genomförande av kommunens fastighetsunderhåll.  

Bedömningen grundas på att det inte finns ett fastighetssystem som uppdateras fortlöpande och 

där den underhållsplanering som sker i sidoordnade system bedöms som sårbar vid skifte av per-

sonal och att arbetssättet ger en svag intern kontroll. Vidare bedömer vi att nämnden behöver tyd-

liggöra kommunens fastighetsunderhåll i samband med budgetberedning, samt även i övrigt ge-

nom målambitioner och uppföljning av nyckeltal.   

Vi bedömer att det saknas medel för att fullt ut genomföra identifierat behov av underhåll. Samtidigt 

har budgetförutsättningarna förbättrats under de senaste åren, men sannolikt finns en inte obetyd-

lig kvarstående underhållsskuld. 

Vi bedömer samtidigt att det inom förvaltningen finns en organisering och ett aktivt arbete för att 

planera och genomföra underhållsinsatser. Det finns rutiner för att, som grund för planeringen, på 

olika sätt inhämta information för att bedöma fastigheternas status.  

Grunderna för bedömning mot respektive kontrollmål framgår i nedanstående. 

3.1. Bedömningar mot kontrollmål 

 

Kontrollmål Kommentar  

Finns ett system utformat 
för bedömning av under-
hållsbehovet, samt en un-
derhållsplanering med 
tillräcklig framförhållning 
och långsiktighet? 

Delvis uppfyllt 

Vi bedömer att det finns ett aktivt arbete med 
underhållsplanering där en mer översiktlig plan 
över fem års upprättas, samt en genomförande-
plan på årsbasis.  

Vi bedömer att det finns rutiner för att genom 
bland annat besiktning och rondering identifiera 
underhållsbehov till grund för en underhållspla-
nering. 

Vi bedömer arbetssättet med sidoordnade sy-
stem i excel som sårbart vid exempelvis skifte 
av personal och att det ger en svag intern kon-
troll. Vi anser att ett uppdaterat fastighetssyste-
met behövs som grund för planeringen, där en 
fortlöpande dokumentation, exempelvis resultat 
av besiktningar och faktiskt genomfört underhåll, 
säkerställs i systemet. Ett uppdaterat system 
skapar bättre överblick för en långsiktig plane-
ring och underlättar ambitionen att samordna 
underhållsinsatser. 

 

Genomförs insatser i enlig-
het med underhållsplane-
ringen? 

Uppfyllt 

Vi bedömer att underhållsinsatser till huvudsak-
ligen sker i enlighet med den årsplanering som 
sker.  

Vi bedömer att det finns ett aktivt arbete med en 
struktur både avseende organisation och att 
inhämta information för att fortlöpande göra er-
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forderliga revideringar eller omprioriteringar. 

Vi konstaterar samtidigt att systemstödet inte är 
tillräckligt och behöver utvecklas för att ge en 
stabilare grund och bättre överblick över det 
samlade underhållsbehovet, framförallt vad av-
ser den femårsplanering som sker. 

Finns tillräckliga ekono-
miska resurser för genom-
förande av underhåll i en-
lighet med bedömt under-
hållsbehov? 

Ej uppfyllt 

Vi bedömer att det saknas medel för att fullt ut 
genomföra identifierat behov av underhåll, base-
rat på fastighetsavdelningens femårsplanering 
och tillgängliga medel per kvm. Vi konstaterar 
samtidigt att budgetförutsättningarna har förbätt-
rats under de senaste åren, men att det sanno-
likt finns en inte obetydlig kvarstående under-
hållsskuld. 

 

Vilka proportioner planeras 
avseende akut under-
håll/planerat underhåll och 
hur det ser ut i praktiken? 

Uppfyllt 

Vi bedömer att relationen mellan planerat un-
derhåll och avhjälpande successivt förbättrats, 
där det avhjälpande underhållet tagit en mindre 
andel av den totala utgiften för undehåll i an-
språk.  

 

Vilken uppföljning och åter-
rapportering sker av ge-
nomfört underhåll? 

Delvis uppfyllt 

Vi bedömer att nämnden behöver utveckla må-
lambitioner inom området kopplat till en bedöm-
ning av vad som är tillräckliga ekonomiska re-
surser för planerat underhåll av fastigheter. Vi-
dare att nämnden följer upp nyckeltal avseende 
fastighetsunderhåll för olika verksamhetsområ-
den och fastighetstyper.  

Vi bedömer att det inom förvaltningen finns ruti-
ner för att följa upp pågående projekt. 

 

Vilken kommunikation har 
servicenämnden med 
kommunstyrelsen i sam-
band med budgetbered-
ningen och vilket underlag 
erhåller budgetberedning-
en?   

Ej uppfyllt 

Från tidigare granskningar kvarstår bedömning-
en och rekommendationen att nämnden behöver 
tydliggöra och kommunicera behovet av under-
hållsinsatser i kommunens budgetprocess. Vi 
an-ser att ett uppdaterat fastighetssystem utgör 
en viktig grund för att kunna redovisa och kom-
municera behov på kort och lång sikt. 
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3.2. Rekommendationer 

Vi rekommenderar, för att ge stöd för att bättre kunna kommunicera ett samlat underhållsbehov, för 

att reducera den sårbarhet som sidoordnade system innebär, samt för att stärka den intern kontrol-

len, att nämnden säkerställer att ett uppdaterat fastighetssystem ligger till grund för den under-

hållsplanering som sker.  

Vi rekommenderar att nämnden i större utsträckning tydliggör och kommunicerar behovet av un-

derhållsinsatser i samband med kommunens budgetprocess. För sådana framställningar erhålls 

med ett uppdaterat fastighetssystem en bättre grund för att kunna redovisa och kommunicera be-

hov på kort och lång sikt. 

Vi rekommenderar att nämnden utvecklar målambitioner inom området, samt följer upp nyckeltal 

avseende fastighetsunderhåll för olika verksamhetsområden och fastighetstyper. 

 

2020-04-15 
 
 
 
 
 

  

Pär Sturesson 
Uppdragsledare 

 Jörn Wahlroth 
Projektledare 

 

 

 

Denna rapport har upprättats av Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB (org nr 556029-6740) 

(PwC) på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Kalmar kommun enligt beslutat projektplan.  

PwC ansvarar inte utan särskilt åtagande, gentemot annan som tar del av och förlitar sig på hela 

eller delar av denna rapport. 



2020-04-29

Motion från Carl-Henrik Sölvinger (L)

Kalmar –en barnrättskommun?

Den 1 januari 2020 blev FN:s Barnkonvention svensk lag. I många delar av kommunens verksamheter
med vana av att arbeta med barn-och ungdomar innebar denna förändring ingen dramatikoch man har
jobbat aktivt för att anpassa sin verksamhet. I andra delarav koncernen har fråganvarit uppe mycket lite
eller inte alls.

UNICEF i Sverige har tagit fram en metod ”barnrättskommun” som är ett verktyg för kommuner att
säkra barnrättsperspektivet ochöka barn-och ungas delaktighet och inflytandei kommunens
verksamheter.

Metoden syftar till att barnkonventionen ska genomsyra ALL kommunal verksamhet i både förvaltningar
och bolag.

Barnrättskommun grundar sig på UNICEFs internationella Child Cities Initiative, som införts i en stor
mängd städer runt om i världen i över 20 års tid.

Arbetet har i UNICEF Sverige har genomförts i fem pilotkommuner, där arbetet fram till diplomering tog
ca 2 år.

Metoden tror jag skullekunna vara ett stöd och viktigt verktyg för alla förvaltningar och bolag att använda
i deras arbete med att tillgodose barns rättigheter. Något som enligt gällande verksamhetsplan och budget
2020 ska redovisas årligen av nämnderna men även sammanställas i barnbokslut 2020 och 2024.

Med anledning av ovanstående föreslår jag fullmäktige besluta att:

Kalmar kommun ska teckna samarbetsavtal med UNICEF Sverige om att inleda processen för att bli
diplomerad barnrättskommun.

Carl-Henrik Sölvinger (L)



Motion 

 

Gör kommunens skog till en rejäl kolsänka och 

bevara den biologiska mångfalden. 
 

Förslag 

 
Vi föreslår 

1.      att Kalmar kommun går över till hyggesfritt 

kontinuitetsskogsbruk, till exempel enligt den så kallade 

Lübeckmodellen, i all kommunägd skog, 

2.      att Kalmar kommun undersöker möjligheterna att 

återställa utdikade våtmarker i kommunens skogsbestånd. 
   

Förslagen syftar till

 att öka den biologiska mångfalden i kommunens skog

 att ge skogen större motståndskraft mot torka, 

insektsangrepp, brand och storm

 att minska utsläppet av växthusgaser från skog och mark

 att öka inlagringen av kol i skog och mark

 att minska näringsläckaget från skogsbruket (främst 

hyggen)

 att öka skogens sociala rekreationsvärden

 att öka avverkningsnettot på längre sikt genom ökad 

avverkning av sågtimmer 

 

Motivering till förslag om hyggesfritt 

kontinuitetsskogsbruk 
Skogen har stor potential att fungera som en rejäl kolsänka – 

den kan ta upp betydligt mer koldioxid än vad som avges när 

den avverkas och i näringens produktionsprocesser. Då kol 

lagras in både i träden och i marken är skötseln av skogen av 

stor betydelse för hur stor kolsänka den blir. Skogen är också 

Sveriges mest betydelsefulla ekosystem för biologisk 

mångfald. 

Kalmar kommun äger nära 1700 hektar skog, främst nära 

kommunens tätorter. Idag sköts knappt hälften (48%) av 

Kalmar kommuns skog som produktionsskog, närmare 14% 

sköts med kombinerade mål med produktion som huvudsyfte 

(90% produktion 10% naturvård), 28% sköts med 

kombinerade mål med naturvård som huvudsyfte (10% 

produktion, 90% naturvård) och resterande 10% har 

naturvårdsinriktad skötsel. Bortsett från ca 7 ha 

kontinuitetsskog så sköts produktionsskogen och den 

kombinerade skogen med prioritet på produktion (närmare 

62%) med hyggesbruk. 



 
Enligt nyligen publicerad forskning från Centrum för miljö- 

och klimatforskning vid Lunds universitet (CEC) ger 

hyggesfritt skogsbruk den största samhällsnyttan. I studien 

tittade man förutom på mängd biomassa och ekonomi även på 

sådant som biologisk mångfald, utsläpp av koldioxid, 

vattenkvalitet och sociala aspekter. Man jämförde fyra olika 

skogsbruk – tre varianter av kalhyggesbruk och ett hyggesfritt. 

Sammantaget gav det hyggesfria skogsbruket störst 

samhällsnytta genom betydligt lägre utsläpp av koldioxid och 

kväveläckage vid avverkning samt låg eller ingen påverkan på 

biologisk mångfald och vattenkvalitet.  

(Källa: https://www.natursidan.se/nyheter/ny-studie-kalhyggen-varst-

for-miljon-hyggesfritt-gynnar-samhallet/ 

samt https://www.sciencedirect.com/science/article/abs/pii/S22120416

19300129) 
Klimatförändringen innebär att skogen kommer att utsättas för 

allt större påfrestningar på grund av värme/torka, 

insektsangrepp, bränder och stormar. En hyggesfri skog med 

olikåldriga träd och stor inblandning av lövträd kommer att 

klara påfrestningarna bättre. Den så kallade Lübeckmodellen 

är exempel på ett skogsbruk som bland andra SMHI menar har 

förutsättningar att möta de förändringar, som ett varmare 

klimat innebär.  
(Källa: https://www.smhi.se/klimat/klimatanpassa-samhallet/exempel-

pa-klimatanpassning/skogen-klimatanpassas-med-

skogsbruksmetoden-lubeckmodellen-1.136668 ) 
Lübeckmodellen är ett ekosystembaserat kontinuitetskogsbruk 

som har som mål att den brukade skogen ska vara så lik en för 

platsen naturlig skog som möjligt. Den har tillämpats av 

Lübecks stads skogsförvaltning sedan 1992 (5 000 ha) och har 

resulterat i ökad volymtillväxt, ökad biologisk mångfald och 

god lönsamhet. Omställningen har dessutom resulterat i att 

virkesförrådet ökat från ca 300 sk m3/ha 1992 till 420 sk 

m3/ha 2017. Skogen har alltså ökat både i ekonomisk värde 

och som kolsänka. Lübeckmodellen kan tillämpas överallt där 

skog växer eller kan växa naturligt. Modellen beskrivs 

närmare i Mikael Karlssons bok Konsten att hugga träd och ha 

skogen kvar, 2017. 
(Källa: Karlsson, Mikael. Konsten att hugga träd och ha skogen kvar, 

2017) 
Skogsforskaren professor Sten B Nilsson framhåller behovet 

av ett alternativt men produktivt skogsbruk som bygger på 

platsens ekologiska förutsättningar. Han menar att staten 

genom Sveaskog samt Svenska Kyrkan bör vara föregångare 

och visa på goda exempel.  
(källa: https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=1027&artik

https://www.natursidan.se/nyheter/ny-studie-kalhyggen-varst-for-miljon-hyggesfritt-gynnar-samhallet/
https://www.natursidan.se/nyheter/ny-studie-kalhyggen-varst-for-miljon-hyggesfritt-gynnar-samhallet/
https://www.sciencedirect.com/science/article/abs/pii/S2212041619300129
https://www.sciencedirect.com/science/article/abs/pii/S2212041619300129
https://www.smhi.se/klimat/klimatanpassa-samhallet/exempel-pa-klimatanpassning/skogen-klimatanpassas-med-skogsbruksmetoden-lubeckmodellen-1.136668
https://www.smhi.se/klimat/klimatanpassa-samhallet/exempel-pa-klimatanpassning/skogen-klimatanpassas-med-skogsbruksmetoden-lubeckmodellen-1.136668
https://www.smhi.se/klimat/klimatanpassa-samhallet/exempel-pa-klimatanpassning/skogen-klimatanpassas-med-skogsbruksmetoden-lubeckmodellen-1.136668
https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=1027&artikel=7343371


el=7343371) 
Hyggesfri skog har även höga sociala värden som rikare 

rekreationsmiljö och bevarande av kulturmiljö. Detta pekar 

såväl Sten B. Nilsson som Skogsstyrelsen på.  

(Källa: https://www.skogsstyrelsen.se/bruka-skog/olika-satt-att-skota-

din-skog/hyggesfritt-skogsbruk/) 
Hyggesfritt skogsbruk behöver inte medföra minskade 

intäkter. Det finns beräkningar som visar att det i ett 

långsiktigt perspektiv är mer ekonomiskt att göra plockuttag 

av grövre träd än att kalhugga. Genom att låta träden bli större 

innan de avverkas sker den kommande tillväxten i välbetalda 

timmersortiment och inga kostnader tillkommer för 

markberedning och plantering. Eftersom värdet på timmer ofta 

är mer än dubbelt så högt som på massaved är det en 

avgörande ekonomisk fördel att sälja timmer istället för 

massaved. Den högre avverkningskostnad som plockhuggning 

innebär vägs upp av att en större andel timmer erhålls samt att 

kostnader för markberedning, plantering och röjning bortfaller 

eller minskar kraftigt. 
(Källa: Huthén, Eva-Lotta, Jentzen, Martin, och Kullgren, Erik, 

Skogspraktikan - varför vi bör gå över till naturnära skogsbruk 2014.) 

(Källa: Karlsson, Mikael. Konsten att hugga träd och ha skogen kvar, 

2017) 
Ett exempel från Sverige är Göteborgs kommun, som bedriver 

ett hyggesfritt skogsbruk och samtidigt har högre avkastning 

på sin skog än många kommuner med kalhyggesbruk. Det 

visas i en kartläggning som gjorts av tidningen Land 

Skogsbruk.  
(Källa: https://www.landskogsbruk.se/skog/kommunerna-som-ager-

mest-skog/) 

 

Motivering till förslag om återställande av våtmarker 
Utdikade torvmarker utgör ca 5 % av den svenska 

skogsmarken. Dessa marker har betydligt högre utsläpp av 

växthusgaser än annan skogsmark. Naturvårdsverket anger ett 

läckage på ca 4,6 miljoner ton koldioxidekvivalenter varje år 

från torvmarker. De är ca 9 % av Sveriges officiellt uppgivna 

totala utsläpp.  

(Källa: https://www.naturvardsverket.se/Sa-mar-miljon/Statistik-A-

O/Vaxthusgaser-utslapp-och-upptag-i-skogen/ ) 
 

I ett remissvar till skogsstyrelsens rapport ”Skogsskötsel med 

nya möjligheter” skriver klimatforskare Åsa Kasimir, 

Göteborgs universitet, 2019-02-07 att dikesrensning på 

torvrika utdikade marker bör upphöra och istället bör diken 

aktivt läggas igen för att minska emissionen av växthusgaser. 

Detta är tvärt emot vad som föreslås i Skogsstyrelsens rapport. 

(Källa: https://www.skogsstyrelsen.se/globalassets/om-oss/pagaende-

https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=1027&artikel=7343371
https://www.skogsstyrelsen.se/bruka-skog/olika-satt-att-skota-din-skog/hyggesfritt-skogsbruk/
https://www.skogsstyrelsen.se/bruka-skog/olika-satt-att-skota-din-skog/hyggesfritt-skogsbruk/
https://www.landskogsbruk.se/skog/kommunerna-som-ager-mest-skog/
https://www.landskogsbruk.se/skog/kommunerna-som-ager-mest-skog/
https://www.naturvardsverket.se/Sa-mar-miljon/Statistik-A-O/Vaxthusgaser-utslapp-och-upptag-i-skogen/
https://www.naturvardsverket.se/Sa-mar-miljon/Statistik-A-O/Vaxthusgaser-utslapp-och-upptag-i-skogen/
https://www.skogsstyrelsen.se/globalassets/om-oss/pagaende-projekt/samverkansprocess-skogsproduktion/remissvar/goteborgs-universitet-skogsstyrelsen_skogsskotsel_akasimir.pdf


projekt/samverkansprocess-skogsproduktion/remissvar/goteborgs-

universitet-skogsstyrelsen_skogsskotsel_akasimir.pdf) 

Allra bäst ur klimatsynpunkt är att återställa de våtmarker som 

dikats ut. 

 

Slutord 
Kalmar kommun bör vara en föregångare och 

skogsmarken bör skötas så att höga, 

ekologiska, sociala och ekonomiska värden 

långsiktigt bevaras, samt med ambitionen att 

gynna alla ekosystemtjänster som skogen ger. 

Med tanke på klimatfrågan bör det finnas en 

uttalad strävan att minska alla former av 

utsläpp av växthusgaser och att optimera 

kolinlagringen utifrån modern skogsforskning. 

 

 

Daphne Thuvesson, Max Trondle, Annika 

Wistedt, Mark Hammar, Martin Arvidsson 

MP  
 

https://www.skogsstyrelsen.se/globalassets/om-oss/pagaende-projekt/samverkansprocess-skogsproduktion/remissvar/goteborgs-universitet-skogsstyrelsen_skogsskotsel_akasimir.pdf
https://www.skogsstyrelsen.se/globalassets/om-oss/pagaende-projekt/samverkansprocess-skogsproduktion/remissvar/goteborgs-universitet-skogsstyrelsen_skogsskotsel_akasimir.pdf
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2020-03-19 

 

Vatten- och miljönämnden 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 7 april 2020. 
 

§ 14 

Medborgarförslag om att göra Kalmar kommuns skog 
till en viktig kolsänka 

Dnr VMN 2019/0026 

Handlingar 

Kommunledningskontorets skrivelse från den 10 februari 2020. 
 
Medborgarförslag. 

Bakgrund 

Cecilia Ribbing Silkeborg, Elisabeth Zöttl, Ola Rudin, Bodil Göransson och 
Daphne Thuvesson föreslår i ett medborgarförslag inkommet i oktober 2019 
att Kalmar kommun ska: 
 

- Ge Södra i uppdrag att utreda hur kommunens skog kan maximera 

kolinlagringsförmågan på kort och på lång sikt och utifrån resultat 

upprätta en reviderad skötselplan för att uppnå detta mål.  

- Skötselplanen ska även inkludera mätning av kolinlagring och 

utsläppen. 

- Identifiera skogspartier som växer på utdikad torv/sankmark och göra 

upp och genomföra en plan för att återställa dessa områden till våtmark 

och utsläpp av växthusgaser minimeras. 

Kommunledingskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande. Av yttrandet 

framgår att Kalmar kommun äger mark för att kunna uppfylla mål för både 

utvecklande av samhället och bevarande av natur- och kulturmiljöer, och det 

finns ett flertal motstående intressen för skogen. Det finns flera intressen för 

vad skogen ska bidra till, däribland hänsyn till kulturvärden, ekonomisk 

avkastning, avsättning av mark till bostäder och verksamheter och inte minst 

rekreation och friluftsliv. Dessutom är skogen en viktig resurs för kommunens 

arbete att följa nationella och internationella miljömål.  

I kommunledningskontorets skrivelse redovisas svar och motivering till de 

förslag som framkommit i medborgarförslaget. I svaren framgår att skötsel av 

Kalmar kommuns skog ska tillgodose många intressen och bidra med 

ekosystemtjänster som utvecklar Kalmar kommun, där skogens klimatnytta är 

en av dessa tjänster. Också att Kalmar kommun arbetar mot FN:s globala mål 

för en hållbar utveckling och Sveriges miljömål, och kan inte prioritera 

kolinlagring över andra intressen. Kalmar kommun välkomnar uppskattningar 
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Vatten- och miljönämnden UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2020-03-19 

 

 

baserat på forskning av kolinlagring och utsläpp, men kommer inte investera i 

egna mätningar. Till sist i yttrandet föreslås att Kalmar kommun ska ta fram ett 

underlag som visar på effekten av att återställa skog på utdikad torvmark till en 

våtmark samt lämpliga åtgärder och riktlinjer för skötsel. Beslutade åtgärder 

och riktlinjer angående återskapande och skötsel av våtmarker kan med fördel 

preciseras i en kommande naturmarkspolicy och ska implementeras genom en 

reviderad skogsbruksplan. 

Beslut 

Vatten och miljönämnden beslutar att anta kommunledningskontorets yttrande 
som svar på medborgarförslaget om att göra Kalmars kommun skog till en 
viktig kolsänka, med följande ändringar/tillägg under rubriken ”Om Kalmar 
kommuns skog”: ”Den kombinerade skogen med prioritet naturvård samt den 
rent naturvårdade skogen sköts utan trakthyggesbruk. Den naturvårdsinriktade 
skogen är oftast tätortsnära, och har höga värden för rekreation, hälsa, arter 
och friluftsliv.”  

Protokollsanteckning 

Daphne Thuvesson (MP) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Det är mycket positivt att Kalmar kommun ska ta fram ett underlag som visar 
på effekten av att återställa skog på utdikad torvmark till en våtmark samt 
lämpliga åtgärder och riktlinjer för skötsel och att dessa beslutade åtgärder och 
riktlinjer kan preciseras i en kommande naturmarkspolicy och ska 
implementeras genom en reviderad skogsbruksplan. 
 
Tyvärr finns ingen tidsplan för detta arbete och MP vill uppmana till en snabb 
implementering eftersom dessa åtgärder kan leda till en omedelbar minskning 
av växthusgasutsläpp. 
 
Att kommunen inte kan prioritera skogens kolinlagring över andra miljömål 
och intressen är förståelig. Trots detta är det nog viktigt att poängtera att om 
Kalmar sköter skogen för att uppnå fler av Sveriges miljömål (Levande skogar, 
ett rikt odlingslandskap, ett rikt växt- och djurliv samt Sveriges 10 friluftsmål) 
som det står i svaret då kommer troligen kolinlagring också att öka. 
 
Däremot finns det troligen mer effektiva sätt att nå dessa mål, och bevaka 
dessa intressen, än genom den nuvarande skötseln med drygt 50% av skogen 
som produktionsskog som karaktäriseras av monokultur och kalhygge. Här 
behöver kommunen se över möjligheter att förbättra den nuvarande 
skogsskötseln.” 
 
 

Sekreterare 

Oliver Wykman 
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Justeras 

 
Anna Thore Petra Gustafsson 
ordförande  
 







 

 
 

 

 
 
Regionfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 

2020-04-02 
 

 

 
 

 

 

§ 57  Ärendenummer RS 2020/89 

Ägardirektiv för Kalmar Öland Airport AB 

Beslut 

Regionfullmäktige antar för sin del Ägardirektiv för Kalmar Öland Airport 

AB. 

Bakgrund 

Den 6 februari 2020 beslutade regionfullmäktige att Region Kalmar län 

förvärvar 50 procent av aktierna i Kalmar Öland Airport AB från Kalmar 

Kommunbolag AB. Tillträde ska ske den 1 april 2020. 

Regionfullmäktige beslutade även att nya ägardirektiv för Kalmar Öland 

Airport AB ska tas fram och beslutas av region- respektive 

kommunfullmäktige senast i april 2020. Företrädare för Region Kalmar län 

och Kalmar kommun har gemensamt arbetat fram ett förslag till ägardirektiv 

för Kalmar Öland Airport AB. 

--- 

Regionstyrelsen lämnade § 64 den 11 mars 2020 följande förslag till 

regionfullmäktige: 

”Regionfullmäktige antar för sin del Ägardirektiv för Kalmar Öland Airport 

AB.” 

Överläggningar 

1. Christer Jonsson (C) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 

2. Linda Fleetwood (V) föreslår att regionfullmäktige ska ändra stycke 

4 under ”Verksamhetens uppdrag och syfte” på sidan 1 till följande: 

”Kalmar Öland Airport AB har tagit fram en Vision 2025 som 

påvisar de utvecklingsmöjligheter en region med bra flygförbindelser 

kan skapa. Visionen innebär i korthet att ha ett miljöarbete i 

framkant, och att vara en flygplats för hela regionen. En ny och 

uppdaterad vision för Kalmar Öland Airport AB och ny affärsplan 

ska tas fram. Särskilt viktigt i det arbetet är att upprätthålla och 

utveckla det miljöarbete som flygplatsen idag genomför samt driva 

utvecklingen mot minskande av utsläpp och fossilfritt resande med 

flyg med extra fokus på biojet. Bolagets målsättning ska vara att nå 

klimatmålen enligt Agenda 2030 och Parisavtalet, däri ligger att all 

linjetrafik senast 2030 sker med fossilfria bränslen.” 

 

 



Region Kalmar län 

Datum 

2020-04-02 
  

 

 

3. Linda Fleetwood (V) föreslår att regionfullmäktige ska lägga till 

följande mål under det ändrade stycket: 

”Bolaget ska redovisa mål och uppföljning om en årlig minskning av 

utsläpp av växthusgaser från flygplatsens verksamhet inklusive 

flygtrafik och utsläpp från biobränsle.” 

--- 

Ordförande frågar först om regionfullmäktige bifaller eller avslår Linda 

Fleetwoods (V) ändringsförslag, och finner att det avslås. 

--- 

Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige bifaller eller avslår Linda 

Fleetwoods (V) tilläggsförslag, och finner att det avslås. 

--- 

Ordförande frågar slutligen om regionfullmäktige beslutar enligt 

regionstyrelsens förslag, och finner att så är fallet. 

Förtydligande 

Det noteras att ledamöter i regionstyrelsens arbetsutskott och 

kommunstyrelsens arbetsutskott får kallelser till, och protokoll från, 

sammanträden med styrelsen för information. 

Handlingar 

1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 64 den 11 mars 2020. 

2. Protokollsutdrag från regionstyrelsens arbetsutskott § 57 den 26 

februari 2020. 

3. Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2020. 

4. Ägardirektiv för Kalmar Öland Airport AB. 
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                      Ägardirektiv för Kalmar Öland Airport AB 
 
 

Region Kalmar län och Kalmar kommun samarbetar kring Kalmar Öland Airport i 
syfte att stärka den regionala utvecklingen i Kalmar Län. Samarbetet regleras i ett 
aktieägaravtal mellan ägarna. Region Kalmar län äger 50% och Kalmar kommun äger 
via Kalmar Kommunbolag AB 50% av bolagets aktier. 

 

Allmänt 
Bolagets verksamhet och förhållande till regionen och kommunen regleras genom: 

 Kommunallagen, aktiebolagslagen samt andra lagar och författningar 

 Bolagsordning 

 Aktieägaravtal 

 Ägardirektiv 

 Avtal mellan bolaget och kommunen/regionen 
 

Bolagets styrelse ska i samband med konstituerande styrelsemöte årligen gå igenom 
aktieägaravtalet och ägardirektivet och hur man ska leva upp till dem. 
 

 
Verksamhetens uppdrag och syfte  
Bolaget ska i samverkan med näringslivet i Kalmar län och omgivande regioner 
utveckla, driva och förvalta Kalmar flygplats. Bolaget ska utgöra en tjänst av allmänt 
ekonomiskt intresse (SGEI flygplats) med skäl och enligt villkor som följer de krav som 
uppställs av EU-kommissionen i sitt beslut av den 2 december 2016.  
 
Bolaget får även bedriva annan därmed förenlig verksamhet. 
  
Syftet med bolagets verksamhet är att med iakttagande av kommunal likställighets- och 
självkostnadsprincip tillvarata och utveckla tillgängliga och framtida kommunikationer 
mellan regionen och andra delar av Sverige samt övriga världen. Flyget ska vara ett 
komplement till övrig infrastruktur och kollektivtrafik. Kommunikationerna är 
avgörande för att vidmakthålla och utveckla ett blandat och livskraftigt näringsliv samt 
ge den enskilde möjlighet att bevara och utveckla kontakter med människor, kulturer 
och samhällen. 
 
Kalmar Öland Airport AB har tagit fram en Vision 2025 som påvisar de 
utvecklingsmöjligheter en region med bra flygförbindelser kan skapa. Visionen innebär 
i korthet att Stockholmstrafiken ska utvecklas, att ha ett miljöarbete i framkant, att vara 
en flygplats för hela regionen, att ha ett attraktivt destinationsutbud samt att utveckla 
besöksnäringen med flyg. En ny och uppdaterad vision för Kalmar Öland Airport AB 
och ny affärsplan ska tas fram. Särskilt viktigt i det arbetet är att upprätthålla och 
utveckla det miljöarbete som flygplatsen idag genomför samt driva utvecklingen mot 
fossilfritt resande med flyg med extra fokus på biojet.   
 
Bolagets målsättning ska vara att all linjetrafik senast 2030 sker med fossilfria bränslen.  
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Ekonomi 
Bolaget ska bedriva verksamhet med en ekonomi i balans.  
 
Kalmar Öland Airport AB behöver fortsatt utveckla nödvändig infrastruktur för en bra 
tillgänglighet till och från länet, detta genom att: 
 

 Genomföra långsiktiga investeringar i terminalbyggnad, bilparkering, 
uppställningsplattor och taxibanor samt i fordon och utrustning.  

 Säkra fortsatt drift av verksamheten, kraven från EU och myndigheter ökar 

 Säkra och utveckla trafiken till Stockholm genom att i första hand vara med och 
utveckla produkten tillsammans med flygoperatörerna. 

 Verka för en prisnivå på flygplatsavgifter som är rimlig. 

 Upprätthålla och utveckla det miljöarbete som flygplatsen idag genomför. 

 Driva utvecklingen mot fossilfritt resande med flyg med extra fokus på Biojet. 

 Utveckla ett enkelt och hållbart resande internationellt 

 Säkerställa tillgängligheten för ambulansflyg, brandflyg, skolflyg m.m. 

 Koppla ihop flygresandet med regionens övriga kollektivtrafik. 
 
För att möta dessa utmaningar och nå bolagets vision och en långsiktig god ekonomisk 
hushållning får det fria egna kapitalet användas för att möta resultateffekten av 
utvecklingsaktiviteter och investeringar.  
 

 

Utgångspunkter för bolagets verksamhet 
Verksamheten ska drivas affärsmässigt med iakttagande av kommunal likställighets- och 
självkostnadsprincip och med beaktande av god energihushållning och högt ställda 
miljökrav. 
 
Bolaget ska följa de policies, program och riktlinjer som antagits av kommunfullmäktige 
eller kommunstyrelsen i Kalmar kommun om ägarna inte beslutar om något annat eller 
om speciallagstiftning inom bolagets verksamhet anger annat.  
 
Bolaget ska följa och arbeta efter de styrdokument som Kalmar Kommunbolag AB 
fastställer om inte ägarna beslutar om något annat. Exempel är övergripande ramverk 
för finanspolicy och policy och riktlinjer för intern kontroll och riskhantering. 
 
Bolaget ska så långt det är möjligt medverka i samordnade kommunövergripande eller 
regionövergripande upphandlingar. 
 

 
Ekonomisk planering och redovisning: 
Bolagets ekonomiska planering och redovisning ska vara sådan att den kan samordnas 
med kommunens och regionens. Bolaget ska: 

 Senast 15 oktober varje år besluta om budget för kommande år med plan för 
därefter kommande fyra år. 

 Lämna information om verksamhet och ekonomi per april och augusti 
(delårsrapport) samt vid befarad ekonomisk obalans omgående informera 
delägarna.  

 Upprätta årsrapport och årsredovisning samt lämna underlag till ägarnas 
sammanställda redovisning enligt tidplan och med den utformning som 
respektive ägare bestämmer.   
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Bolagets styrelse ska i årsrapporten redovisa och bedöma hur verksamheten bedrivits 
och utfallit mot bakgrund av det i bolagsordningen och i ägardirektiven angivna syftet 
och ramarna för densamma. Styrelsen ska uttala sig om verksamheten under föregående 
kalenderår bedrivits och utvecklats dels i förhållande till det fastställa ändamålet med 
verksamheten, dels i förhållande till de kommunala befogenheterna som utgör ram för 
verksamheten.  
 
Ovanstående ska tillsändas och föredras i regionstyrelsen i Region Kalmar län och i 
styrelsen för Kalmar Kommunbolag AB. 
                                                         
I bolagets årsredovisning ska uppgift om löner, andra ersättningar och sociala 
kostnader (med särskild uppgift om pensionskostnader) lämnas för var och en av 
grupperna styrelseledamöter (arvoden), verkställande direktör och övriga anställda. 

 
Personal- och lönepolitik: 
Bolaget ska följa den gemensamma personal- och lönepolitiken inom Kalmar kommun 
om inte ägarna beslutar om något annat. Det innebär bl.a. att styrelsen för bolaget ska 
ha en avstämning med kommunstyrelsens arbetsutskott inför förhandlingar om 
kollektivavtal och tillämpning av dessa. Frågor som rör den verkställande direktörens 
anställnings- och lönevillkor beslutas av VD i Kalmar Kommunbolag AB i samråd med 
regionstyrelsens presidie och ordförande och vice ordförande i Kalmar Kommunbolag 
ABs styrelse. 
 
Kalmar kommuns regler för representation ska gälla för bolaget. 
 
 

Insyn i bolagets verksamhet 
Kommunallagen slår fast att insynsfrågorna är viktiga ur demokratisk synpunkt, vilket 
regleras i bolagsordningen §5, §6, §17 och §18. Bolaget ska ha en öppen attityd i dessa 
frågor. 

 
Vidare gäller att ledamöter i regionstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsens 
arbetsutskott ska få kallelser till och protokoll från sammanträden med styrelsen i 
bolaget.  
 

 

Samråd mellan kommunens och bolagets revisorer 
Det är angeläget att bolagets och lekmannarevisorerna kan samråda med varandra i 
frågor som rör bolagens angelägenheter.  
 
Kostnader för den revision lekmannarevisorerna utför ska belasta bolaget. Arvoden till 
auktoriserade revisorer och ersättare ska följa gällande upphandling av revisionstjänster 
för koncernen Kalmar Kommunbolag AB. 
 

 
Beslut på årsstämman 
Vid årsstämman ska kommunens och regionens ombud överlämna de ägardirektiv som 
respektive fullmäktige beslutat ska gälla för bolaget. Dessa direktiv kan också 
överlämnas till bolaget i form av protokollsutdrag eller skrivelse. För styrelsearvoden 
och ersättningar ska de regler gälla som fastställs av kommunfullmäktige i Kalmar. 
 

 





 

2020-02-24  D 2020/1-100 

 

 

 

 

Likvidation – Förvaltningsberättelse för avveckling av 
Regionförbundet i Kalmar län 

Den 1 januari 2019 bildade Regionförbundet i Kalmar län och Landstinget i 

Kalmar län Region Kalmar län. Samtidigt startade även Kommunförbundet 

Kalmar län sin verksamhet. Inför avvecklingen av Regionförbundet i Kalmar län 

den 31 december 2018 vidtogs ett antal åtgärder. Regionförbundets styrelse den 

20 september 2018 § 105 fattade beslut om att tillskriva sina medlemmar om att 

begära regionförbundet i likvidation, vilket samtliga har godkänt. I samband med 

detta ombads även respektive huvudman besluta om en förbundsordning som 

gäller under regionförbundets likvidationsprocess. Av förbundsordningen framgår 

att respektive huvudman har att utse en ledamot och en ersättare till styrelsen till 

dess att likvidationen verkställts.  

Gällande likvidation står följande i förbundsordningen: 

När styrelsen fullgjort sitt uppdrag som likvidator skall den avge slutredovisning 

för sin förvaltning. Redovisningen skall ske genom en förvaltningsberättelse som 

rör likvidationen i sin helhet med redovisning av skiftet av behållna tillgångar. 

Till berättelsen skall fogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. Till 

slutredovisningen skall fogas direktionens beslut om vilken av förbundets 

medlemmar som skall överta och vårda de handlingar som hör till förbundets 

arkiv. 

När förvaltningsberättelsen och redovisningshandlingar har delgivits samtliga 

förbundsmedlemmar, är förbundet upplöst. 

Vid regionförbundets styrelsesammanträde den 6 december 2018 § 142 beslutades 

att den verksamhet som regionförbundet bedrev kommer att bedrivas inom ramen 

för två nya organisationer. Regional utvecklingsverksamhet kommer att bedrivas 

inom Region Kalmar län och primärkommunala frågor inom Kommunförbundet 

Kalmar län.  

 

Aktier, projekt och inventarier 

Vid regionförbundets styrelse den 7 december 2017 § 121 beslutades att 

regionförbundet skulle sälja samtliga aktier i Kommunernas Hus i Kalmar AB 

(KHAB) till det kommande Kommunförbundet Kalmar län till bokfört värde, det 

vill säga 500 000 kr. Överlåtelsen skedde omgående efter att kommunförbundet 

bildades hösten 2018. Lånet till KHAB sades upp för inlösen i samband med 

aktieöverlåtelsen.  
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Den 25 oktober 2018 § 123 beslutade styrelsen för regionförbundet att överlåta 

Regionförbundets i Kalmar län aktier för IT Plattform Småland & Öland AB, E22 

AB och Industriellt Utvecklingscentrum, IUC Träcentrum i Nässjö AB till 

Landstinget i Kalmar län till bokfört värde senast den 31 december 2018. 

Styrelsen beslutade vidare att överlåta pågående projekt med aktuellt saldo där 

regionförbundet är projektägare till respektive ny huvudman (Landstinget i 

Kalmar län, blivande Region Kalmar län respektive Kommunförbundet Kalmar 

län samt Kumulus) senast den 31 december 2018. Fordringar och skulder 

tillhörande respektive projekt övertogs av ny huvudman tillsammans med ansvar 

för de villkor och eventuella återkrav i samband med revision som är förenade 

med projekten.  

Det beslutades även att inventarier, undantaget teknisk utrustning som datorer, 

som fanns på Nygatan skulle överlåtas till Kommunernas Hus i Kalmar AB och 

de inventarier som fanns i Bryssel skulle överlåtas till Landstinget i Kalmar län, 

utan kostnad senast den 31 december 2018. Teknisk utrustning som datorer har 

sålts. 

Pensionsförpliktelser 

Den 6 december 2018 § 142 beslutades att all hantering avseende pensioner går 

över till Region Kalmar län. Detta innefattar även den tjänstepension som de 

anställda som går över till kommunförbundet har tjänat in under sin 

anställningstid på regionförbundet. Det innefattar också pension för 

förtroendevalda och personer som sedan tidigare avslutat sin anställning på 

regionförbundet.  

 

Som en konsekvens av ovanstående överläts även regionförbundets 

pensionsstiftelse som helhet till Region Kalmar län. Ansvaret för 

pensionsutfästelser samt tillgångar i SKL’s pensionsstiftelse övergick från 

regionförbundet till regionen den 1 januari 2019 enligt länsstyrelsens beslut den 

19 februari 2019. Tillgångarna i pensionsstiftelsen uppgick till 12 762 975 kr per 

den 31 december 2018. 

Allmänna handlingar 

Vid styrelsen den 20 september 2018 § 106 beslutades att allmänna handlingar – 

protokoll, diarier, korrespondens, ekonomihandlingar samt personalhandlingar 

som finns hos regionförbundet den 31 december 2018 ska överlämnas till Region 

Kalmar län. 

Personal och avtal 

Förutom ovanstående poliska beslut har många tjänstepersonsbeslut fattats och 

effektuerats. Regionförbundets personal har erbjudits fortsatt anställning genom 

verksamhetsövergång, antingen till Region Kalmar län eller till 

Kommunförbundet Kalmar län. Samtliga valde att tacka ja till fortsatt anställning 

enligt erbjudande. 

Avtal har avslutats eller överförts till ny huvudman.  
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Ekonomiska händelser 2019 

Regionförbundet har under likvidationsprocessen belastats med vissa kostnader 

och intäkter avseende avvecklingen. Sammantaget har detta resulterat i ett 

överskott på 48 959 kr vilket överförts till eget kapital inför likvidationen. 

Regionförbundets samtliga anläggningstillgångar avyttrades 2018 och därmed 

finns inga ingående balanser 2019 för dessa tillgångsslag. 

Ingående balanser för kundfordringar och leverantörsskulder har influtit 

respektive betalats under likvidationsprocessen. Förutbetalda kostnader och 

upplupna intäkter samt upplupna kostnader och förutbetalda intäkter avser i 

huvudsak projektverksamheten och har reglerats i samband med att projekten 

överförts till respektive ny organisation. 

Mervärdesskatt och arbetsgivaravgifter har betalats in till Skatteverket. Slutlig 

skatt har reglerats mot preliminär skatt avseende löneskatt på pensionskostnader. 

Upplupen semesterlöneskuld har följt personalen och betalats ut till respektive ny 

huvudman. 

Avsättning för pensioner har i sin helhet överförts till Region Kalmar län enligt 

beslut om fortsatt hantering av pensioner intjänade i regionförbundet. 

Eget kapital upparbetat inom verksamheterna Fokus och AV-media, totalt  

4 378 tkr, har överförts till Kommunförbundet Kalmar län. Resterande eget 

kapital, 33 074 tkr inkl årets resultat 49 tkr, har överförts till Region Kalmar län 

enligt överenskommelse mellan samtliga medlemmar i regionförbundet från 

september 2018. 

Slutsats 

I och med detta är samtliga balansposter avslutade och därmed kan 

Regionförbundet i Kalmar län 222000-0984 avregistreras. 
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Balansräkning, kr 2019-01-01 2019-12-31

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar 0 0

Immateriella 0

Materiella 0 0

Finansiella 0 0

Omsättningstillgångar 70 247 236 0

Kortfristiga fordringar 10 629 958 0

Kundfordringar 1 856 021 0

Skattefordringar 3 529 801 0

Övriga fordringar 542 770 0

Interimsfordringar 4 701 366 0

Kortfristiga placeringar 0

Kassa o bank 59 617 278 0

SUMMA TILLGÅNGAR 70 247 236 0

EGET KAPITAL, 

AVSÄTTNINGAR OCH SKULDER

Eget kapital 37 403 231 0

varav bundet eget kapital

Reservfond

justering

varav ingående fritt eget kapital 33 616 214 0

varav årets resultat 3 787 017 0

Avsättningar 5 615 312 0

varav pensioner och liknande förpliktelser 5 615 312 0

Skulder 27 228 693 0

Långfristiga skulder 0 0

Långfristiga skulder, exkl fin leasing o koncernsk 0 0

Kortfristiga skulder 27 228 693 0

Leverantörskulder 12 126 733 0

Skatteskulder 563 800 0

Övriga skulder 0 0

Interimsskulder 14 538 160 0

SUMMA EGET KAPITAL, 

AVSÄTTNINGAR OCH SKULDER 70 247 236 0
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UTTAI-ANDE

Till styrelsen i Regionftirbundet Kalmar len, i likvidation

Vi har genomltirt de granskningsitgdrder som ri kommit ijverens om i vArt uppdragsaltal
frin den 6 december 2or9. Styrelsen har beslutat att tiverlita verkamheten till Region
Kalmar och till Kommunftirbundet Kalmar ldn per zotg-or-o1. Under ar 20r9 inleddes en
process ftir att likvidera ftirbundet. Enligt ltirbundets reglemente $ 18, ska st)'relsen upprdtta
en slutredovisning fiir sin ftirvaltning. Redovisningen ska ske genom en
ftirvaltningsberettelse som rtir likvidationen i sin helhet med redovisning av skiftet av
behAllna tillgingar. Till berdttelsen ska fogas redovisningshandlingar ltir hela likvidationen.
Det ska dven framgi vilken av fiirbundets medlemmar som ska tiverta och vflrda de
handlingar som hiir till ftirbundets arkiv. Nar fttrvaltnintsberittelsen och
redovisningshandlingar har delgetts samtliga fiirbundsmedlemmar, dr ftirbundet uppltist.

Virt uppdrag dr att l6mna ett uttalande om ftirbundets redovisning under 5r zo19, om
fdrvaltningsberattelsen och redovisningen av skiftade tillgangar samt de
redovisningshandlingar som riir hela likvidationen. Vi har utfiirt ftiljande granskning;

r. Vi har granskat slutredovisningen och kontrollerat att den upprdttats i enlighet med
fiirbundets reglemente S 18 samt att den i allt vdsentlig ter en rdttvisande bild av
likvidationsprocessen.

z. Vi har granskat fiirualtningsberdttelsen och redovisningen av skiftade tillgfingar.

3. Vi har kontrollerat att ingeende balanser per r januari zorg tiverensstdmmer med
Regionftirbundets irsredovisning per zo18-12-31.

4. Vi har kontrollerat samtlita transaktioner under ir zorg mot hurudbok och
slutredovisning.

Vi har gjort fiiljande iakttagelser och slutsatser:

a) Nar det galler punlden r, har slutredovisningen upprattats i enlighet med fiirbundets
rctlemente 5 r8 och ger i allt vasentligt en rdtwisande bild av likvidationsprocessen.

b) Niir det giiller punkt 2 fann vi att f6rvaltningsberdttelsen ger en fullgod beskrivning
likvidationsprocessen och att den tiverensstdmmer med beslut om skiftet av tillgingar.

c) Nir det gdller punkt 3 har vi kontrollerat ingiende balanser och jdmftirt med utgeende
balanser i flrsredovisningen per zorS-r2-3r. Det 6nns en fullstiindig kontinuitet mellan er
2018 och 2019 i Regionftirbundets huwdbok.

d) Nar det geller punkt 4, har vi granskat genomftirda transaktioner under 5r zorg och dess
underlag. Vi har inte firnnit annat an att dessa redovisats enligt god redovisningssed.
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Kalmar den t7 mars zozo

()

Caroline Liljebjiirn
Certifierad kommunal revisor

2a\'2



1 

Protokoll 

2020-03-26 

Styrelsen  

Organ Regionförbundets styrelse 

 

Plats och tid Kommunförbundet i Kalmar län, Nygatan 34, Kalmar  

 Torsdagen den 26 mars 2020 kl. 09.00-09.15 

 

 

Beslutande Andreas Erlandsson (S), ordförande 

 Ann-Marie Fagerström (S) 

Lars Rosander (C) 

 Lina Danlid-Burke (C) 

 Dzenita Abaza (S) 

 Anders Johansson (C), ersätter Roland Åkesson (C) 

Matilda Wärenfalk (S) 

Christina Davidson (C) 

Malin Sjölander (M), ersätter Anders Henriksson (S)  

  

  

 

Övriga deltagare Tina Erlandsson 

 Ulrika Cederholm  

    

  

Utses att justera Malin Sjölander (M) 

 

Paragrafer §§ 1-3 

 

 

 

 

 

 

Anslag/bevis: 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ: Förbundsstyrelsen för Regionförbundet i Kalmar län 

Sammanträdesdatum: 26 mars 2020 

Protokollet förvaras på: Region Kalmar län, Strömgatan, Kalmar 

 

 
  

ProSale Signing Referensnummer: 855288
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Protokoll 

2020-03-26 

Styrelsen  

§ 1 

Val av justerare   

Malin Sjölander (M) utses till justerare.  

 

§ 2 
Dagordning 

Dagordningen fastställs.  

 

§ 3  D 2020/1-100 
Slutredovisning och förvaltningsberättelse från Regionförbundet i 
Kalmar län  
 

Beslut  
Styrelsen godkänner likvidation av Regionförbundet i Kalmar län, 

organisationsnummer 222000-0984.  

 

Slutredovisning med förvaltningsberättelse delges respektive huvudman. 

 

Bakgrund  

Den 1 januari 2019 bildade Regionförbundet i Kalmar län och Landstinget i 

Kalmar län Region Kalmar län. Samtidigt startade även Kommunförbundet 

Kalmar län sin verksamhet. Inför avvecklingen av Regionförbundet i Kalmar län 

den 31 december 2018 vidtogs ett antal åtgärder. Regionförbundets styrelse den 

20 september 2018 § 105 fattade beslut om att tillskriva sina medlemmar om att 

begära regionförbundet i likvidation, vilket samtliga har godkänt. I samband med 

detta ombads även respektive huvudman besluta om en förbundsordning som 

gäller under regionförbundets likvidationsprocess. Av förbundsordningen framgår 

att respektive huvudman har att utse en ledamot och en ersättare till styrelsen till 

dess att likvidationen verkställts.  

Gällande likvidation står följande i förbundsordningen: 

När styrelsen fullgjort sitt uppdrag som likvidator skall den avge slutredovisning 

för sin förvaltning. Redovisningen skall ske genom en förvaltningsberättelse som 

rör likvidationen i sin helhet med redovisning av skiftet av behållna tillgångar. 

Till berättelsen skall fogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. Till 

slutredovisningen skall fogas direktionens beslut om vilken av förbundets 

medlemmar som skall överta och vårda de handlingar som hör till förbundets 

arkiv. 

När förvaltningsberättelsen och redovisningshandlingar har delgetts samtliga 

förbundsmedlemmar, är förbundet upplöst. 

ProSale Signing Referensnummer: 855288
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Protokoll 

2020-03-26 

Styrelsen  

Vid regionförbundets styrelsesammanträde den 6 december 2018 § 142 beslutades 

att den verksamhet som regionförbundet bedrev kommer att bedrivas inom ramen 

för de två nya organisationerna. Regional utvecklingsverksamhet kommer att 

bedrivas inom Region Kalmar län och primärkommunala frågor inom 

Kommunförbundet Kalmar län.  
 
Beslutsunderlag  

Förvaltningsberättelse – likvidation  

Uttalande om likvidation, revisorer 
 
Skickas till  

Kommunerna i Kalmar län och Region Kalmar län 

  

 

Andreas Erlandsson (S)  Malin Sjölander (M) 

ordförande   justerare    

 

 

Ulrika Cederholm 

sekreterare   

 

     

ProSale Signing Referensnummer: 855288
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Identifikationstyp SMS (+46706448362)
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Titel, Organisation justerare, Region Kalmar län

Datum & Tid 2020-03-26 11:44:19 +01:00
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Titel, Organisation ordförande, Oskarshamns kommun
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Identifikationstyp SMS (+46706188655)

Identifikations-id 1372122ecda640ae9ca4afee1735da8d
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